
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE ORDINARI DEL DIA 20 DE MAIG DE 2021
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
OrdinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
Alexandra Rodríguez JiménezSecretari/ària: 

20 de maig de 2021Dia: 
19:11Hora d'inici: 

21:06Hora de finalització: 
Sessió telemàticaLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: «Molt bona tarda. Benvinguts en aquesta sessió plenària d’
avui dia 20 de maig de 2021. Donem la benvinguda a tots regidors i regidores presents del
nostre plenari, en cas del dia d’avui estem tots els regidors i regidores presents, per tant,
benvinguts a tots i iniciarem aquesta sessió plenària. Avui ho farem de manera diferent:
normalment en els primers punts del dia es fa l’aprovació de l’acta de la sessió plenària
anterior, tots els presents en aquest Ple haureu vist que aquesta vegada no és així. El motiu és
senzill, des de la última sessió plenària s’ha contractat un nou sistema amb l’empresa de
transcripció dels plens per poder realitzar l’acta i durant aquest període de contractació, no hi
hagut temps suficient perquè aquesta acta es pugui, hagi pogut estar redactada i revisada i
que, per tant, es portarà a la pròxima sessió plenària».

ACORDS
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 INFORME DE PRESIDÈNCIA

INFORME DE PRESIDÈNCIA1. 
 
El Sr. Alcalde continua dient: «Dit això, en el primer punt de l’ordre del dia d’aquesta sessió
plenària d’avui és l’informe de presidència, que fa el President d’aquest ple i que diu així,
comencem així:

«La primavera avança, l’estiu s’apropa, aquest any ja no ens ve de nou, inclús ja hem acceptat
no fer plans ni organitzar activitats amb massa antelació per no trobar-nos amb la decepció d’
haver-les d’anular, com tantes vegades ja ens ha passat durant aquesta pandèmia. Això, però,
no ens pot fer perdre les ganes ni l’esperança de poder tornar-hi a viure el Riudoms, tal i com
sempre l’hem conegut. És per aquest motiu que des de l’equip de govern estem treballant per
poder oferir un estiu que ens recordi a aquell que havíem perdut. Tenim ganes de posar les
eines, els espais i els recursos per poder celebrar les principals dates del calendari de l’estiu
Riudomenc. Som conscients que hi ha d’haver un gir que ofereixi propostes innovadores i
adequades a les mesures establertes segons la realitat sanitària de cada moment i és per això,
que vull engrescar a la població a veure-ho com una manera positiva de reivindicar activitats i d’
explorar noves iniciatives, que poden ser iguals o millors que a les que estem acostumats.
Tinguem el camp de visió obert, pensem, ideem, creem, organitzem i impulsem, amb un únic
objectiu: el de poder tornar a celebrar, en el format que millor escaigui, la revetlla de Sant Joan,
la festa dels Barris, l’estiu esportiu, la festa major de Sant Jaume, la Fira de l’Avellana, etcètera.
No deixem de fer-ho només pel simple fet que no poden ser com sempre les hem vist, hem de
tenir resiliència, hem de recuperar l’estabilitat i adaptar-nos a la realitat que ens a tocat viure.
És per això, que des de les diferents regidories que habitualment organitzen l’activitat d’estiu,
tan d’oci com de cultura, d’esport i de salut, de joventut i de lleure, etcètera, impulsarem,
juntament amb el col·lectius i les entitats implicades en aquest esdeveniments, a través de
reunions i trobades, que facin possible recuperar l’essència del nostre poble. Riudoms
necessita a la seva gent per tornar a vibrar, i la gent som tots i totes nosaltres. Per tant, fem
possible aquest estiu, fem possible les festes d’aquest estiu».

 DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA

DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 165 AL NÚM. 3312. 
DE 2021

El Sr. Alcalde dóna la paraula als portaveus dels grups municipals per si volen fer alguna
intervenció en aquest punt.
 
A continuació, el Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el
següent: «Respecte el decret 229/2021 i 283/2021 que parla d’una modificació de crèdit, saber
si aquesta modificació de crèdit, de la qual parla el decret, genera un Ple amb la documentació
corresponent o és algun altre tipus de procediment administratiu i no és necessari, per les
transferències que es fan, de convocar un ple?.
 
En relació al 268/2021, què és la contractació de l’advocat per un contenciós en relació al
cobrament d’impostos, saber el motiu pel qual s’ha de contractar l’advocat, tenint en compte
que hi ha la delegació de base què entenc que no ho deu contemplar en aquestes
característiques?».
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Tot seguit, el Sr. Alcalde respon dient: «Pel que fa als dos decrets de la modificació de crèdits,
són decrets que és una modificació de crèdit dins dels mateixos capítols, si no m’equivoco, i
que en aquest cas és del capítol de personal i que, per tant, no és necessària la intervenció del
plenari, de l’aprovació del plenari, per fer aquest traspàs de partides dins del mateix capítol.
 
I pel que fa al decret 268/2021, és el segon punt que comentaves, o sigui, és una defensa que
no es contempla des de Base i que, per tant, com a Ajuntament creiem que ens hem de
defensar doncs hi ha la contractació d’un advocat extern per tal que faci aquesta defensa en el
punt que també aprova el decret».
 
Finalitzades les intervencions i contestades les preguntes, es passa a donar compte de les
resolucions dictades per l’Alcaldia.

Es dóna compte, en compliment de l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de
novembre, de les resolucions de la Presidència/Alcaldia, del núm. 165 al núm. 331 de 2021,
amb un total de 167.

Detall dels Decrets
Núm.
decret

Data Unitat Assumpte

2021-
0000165

15 de
març
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE ORDINARI DEL DIA 18 DE MARÇ DE 2021'

2021-
0000166

15 de
març
d e
2021

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per la modificació no
substancial de l'activitat situada a la Ctra. T-314, Hospitalet-Mas Sedó, km. 4,1

2021-
0000167

16 de
març
d e
2021

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de devolució taxa ocupació de la via pública al C/ Enric Castro i
Casanovas

2021-
0000168

17 de
març
d e
2021

Contractació
Correcció error material al decret d'adjudicació dels lots del contracte de les
obres d’execució del modificat del projecte bàsic i executiu de millora de les
xarxes i la pavimentació del carrer de les Galanes

2021-
0000169

17 de
març
d e
2021

Tresoreria Pagament a justificar núm. 007/2021

2021-
0000170

17 de
març
d e
2021

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de revisió del rebut d'aigua del 2n trimestre de 2020 del servei situat
a l'av. del Primer d'Octubre, per error lectura comptador registrada i aplicada

2021-
0000171

17 de
març
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 22 DE MARÇ DE 2021'

2021-

17 de
març À r e a Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN ORDINÀRIA DEL DIA 22 DE MARÇ DE
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0000172 d e
2021

Secretaria 2021'

2021-
0000173

17 de
març
d e
2021

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de revisió dels rebuts d'aigua del 1r i 2n trimestre de 2020 del c/
Marinada, al·legant manca de lectura 1r TR i acumulació volum facturat en el
2n TR

2021-
0000174

22 de
març
d e
2021

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de revisió del rebut de la taxa de subministrament d'aigua del 1r
trimestre 2020 del c/ Sant Josep, per causa de fuita

2021-
0000175

22 de
març
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Sol·licitud bonificació ICIO

2021-
0000176

22 de
març
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta aprovació dietes i desplaçaments a incloure a la nòmina

2021-
0000177

22 de
març
d e
2021

Intervenció 1r. Expedient Modificació de crèdits Pressupost Ajuntament 2021

2021-
0000178

23 de
març
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES DEL DIA 15 D'ABRIL
DE 2021'

2021-
0000179

24 de
març
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Sol·licitud de bonificació

2021-
0000180

24 de
març
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Renúncia a la realització d'unes obres comunicades prèviament

2021-
0000181

24 de
març
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Complement de productivitat mes de març integrants Servei de Vigilants

2021-
0000182

24 de
març
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Reclamació despeses

2021-
0000183

24 de
març
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 29 DE MARÇ DE
2021'

2021-
0000184

25 de
març
d e
2021

Tresoreria
Resolució de la sol·licitud de liquidació l’Impost sobre l’increment de valor dels
terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000185

25 de
març
d e
2021

Tresoreria
Resolució de la sol·licitud de liquidació l’Impost sobre l’increment de valor dels
terrenys de naturalesa urbana.

25 de
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2021-
0000186

març
d e
2021

À r e a
tresoreria

Sol·licitud per part de BASE de resolució d'ampliació del termini de
fraccionament de l'exp. executiu núm. 2020/71610

2021-
0000187

25 de
març
d e
2021

Tresoreria
Resolució de la sol·licitud de liquidació l’Impost sobre l’increment de valor dels
terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000188

25 de
març
d e
2021

Tresoreria
Resolució de la sol·licitud de liquidació l’Impost sobre l’increment de valor dels
terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000189

26 de
març
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació serveis extraordinaris inclosos a la nòmina del mes de març 2021

2021-
0000190

26 de
març
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències
dels regidors corresponents al mes de març de 2021 i assegurances socials.

2021-
0000191

26 de
març
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes de març de 2021 i
assegurances socials.

2021-
0000192

29 de
març
d e
2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 008/2021

2021-
0000193

30 de
març
d e
2021

À r e a
tresoreria

Resolució a les al·legacions presentades contra la liquidació núm. 818/2020
d'ocupació de la via pública

2021-
0000194

30 de
març
d e
2021

Intervenció
en activitats

Devolució de la fiança d'obres

2021-
0000195

30 de
març
d e
2021

Intervenció
en activitats

Bonificació del 95 % de la quota del ICIO per la instal·lació de plaques solars
d'autoconsum a l'habitatge unifamiliar situat al carrer Llebeig 

2021-
0000196

30 de
març
d e
2021

Intervenció
en activitats

Acord de bonificació del 95 % de la quota del ICIO per la instal·lació de panells
solars d'autoconsum a la finca situada al polígon 35 parcel·la 63

2021-
0000197

30 de
març
d e
2021

Intervenció
en activitats

Arxiu de l'expedient per desistiment

2021-
0000198

30 de
març
d e
2021

Intervenció
en activitats

Llicència urbanística per la reparació de la canonada de subministrament
d'aigua per a reg al polígon 9, parcel·les 30 i 42

2021-
0000199

30 de
març
d e
2021

Intervenció
en activitats

Llicència urbanística d'obres per la reparació del mur perimetral i la realització
d'una obertura de 3 metres
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2021-
0000200

30 de
març
d e
2021

Intervenció
en activitats

Acord de bonificació del 95 % de la quota del ICIO per la instal·lació de panells
solars a la finca situada al polígon 8 parcel·la 5

2021-
0000201

6
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Aprovar la revisió del padró municipal d'habitants amb referència a data 1 de
gener de 2021

2021-
0000202

6
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000203

6
d'abril
d e
2021

Intervenció
en activitats

Llicència per la instal·lació de plaques solars fotovoltaiques a la finca situada al
polígon 35 parcel·la 63

2021-
0000204

6
d'abril
d e
2021

Intervenció
en activitats

Llicència per la instal·lació de plaques solars fotovoltaiques a la finca situada al
polígon 8 parcel·la 5 

2021-
0000205

7
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 12 D'ABRIL DE 2021'

2021-
0000206

7
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL DIA 12 D'ABRIL DE 2021'

2021-
0000207

7
d'abril
d e
2021

Contractació
Retornar l'expedient a l'Àrea de contractació per rectificar model d'oferta
econòmica i tornar a publicar al Perfil per obrir nou termini d'ofertes.

2021-
0000208

8
d'abril
d e
2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 009/2021

2021-
0000209

9
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament, com a
titular no conductor

2021-
0000210

9
d'abril
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Pagament de subvenció atorgada per a la rehabilitació d'habitatges antics

2021-
0000211

9
d'abril
d e
2021

Intervenció
en activitats

Llicència d'obres per la reparació de 200 ml de canalització de la mina del Puig

2021-
0000212

9
d'abril
d e
2021

Intervenció
en activitats

Llicència d'obres pel tancament de la finca situada al polígon 36 parcel·la 23

2021-
0000213

9
d'abril
d e Secretaria

Delegació de la funció de secretari en la Comissió informativa d'Urbanisme,
Obres, Activitats, Agricultura i Medi Ambient.

Transcripció de l'acta número 2021-0000004 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 14/07/2021, 15/07/2021A
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2021

2021-
0000214

9
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

NO RENOVACIO DEL CONVENI DE COL·LABORACIO ENTRE EL CONSELL
COMARCAL DEL BAIX CAMP I L'AJUNTAMENT DE RIUDOMS PER LA
GESTIO DEL SERVEI DE MENJADOR ESCOLAR DE LES ESCOLES BEAT
BONAVENTURA I CAVALLER ARNAU DE RIUDOMS

2021-
0000215

9
d'abril
d e
2021

À r e a
intervenció

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 6/2021

2021-
0000216

9
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000217

1 2
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Denegació de la llicència d'obres per la instal·lació de panells solars a la finca
situada al polígon 9 parcel·la 20

2021-
0000218

1 2
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Resolució Baixa voluntària del lloc de treball

2021-
0000219

1 2
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l'ICIO per la instal·lació de plaques solars a
la coberta de la nau situada al polígon 43 parcel·la 8

2021-
0000220

1 2
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament per a
persones amb discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000221

1 3
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Arxiu de l'expedient per desistiment

2021-
0000222

1 3
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Proposta aprovació dietes i desplaçaments a incloure a la nòmina

2021-
0000223

1 3
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar d'Infants
que correspon al mes d'abril de 2021.

2021-
0000224

1 4
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència per la instal·lació de panells solars a la finca situada al polígon 43
parcel·la 8 de Riudoms

2021-
0000225

1 4
d'abril
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Devolució de fiança

2021-
0000226

1 4
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Aprovació del Padró de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus
d'habitatges i activitats situades en sòl no urbanitzable per al període anual de
2021.

2021-
1 5
d'abril À r e a
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0000227 d e
2021

Secretaria Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 19 D'ABRIL DE 2021'

2021-
0000228

1 5
d'abril
d e
2021

Habitatge Rectificació d'errades materials

2021-
0000229

1 5
d'abril
d e
2021

À r e a
intervenció

Proposta d'alcaldia d'inici

2021-
0000230

1 6
d'abril
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Final d'obres amb subvenció

2021-
0000231

1 6
d'abril
d e
2021

Recursos
Humans

Baixa voluntària del lloc de treball

2021-
0000232

1 6
d'abril
d e
2021

Tresoreria
Resolució de la sol·licitud de liquidació l’Impost sobre l’increment de valor dels
terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000233

1 6
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Servei mitjançant contracte menor elaboració video per presentar a les famílies
de la remodelació pati llar d'infants durant els primers dies de descoberta pels
infants

2021-
0000234

1 6
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Llicència d'obres per la reparació de la bassa per a reg i una tanca de protecció
a la finca situada al polígon 43 parcel·la 34

2021-
0000235

1 6
d'abril
d e
2021

Contractació
Inici de l'expedient de contractació del servei de manteniment preventiu i
correctiu de la flota de vehicles i maquinària de l’Ajuntament de Riudoms.

2021-
0000236

1 6
d'abril
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Aprovació de l'inici de l'expedient per a l'aprovació del Projecte d'actuació
específica en sòl no urbanitzable per la instal·lació d'un refugi de gats i gossos
al polígon 43

2021-
0000237

1 6
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Llicència d'obres de rebaix de la vorera per accedir el vehicle al local situat al
carrer Mercè Rodoreda 2

2021-
0000238

1 6
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Subministrament d'ampolles d'oli personalitzades

2021-
0000239

1 6
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Llicència d'obres per la renovació d'un tram de tanca metàl·lica a la finca
situada al polígon 12 parcel·la 24 

2021-
0000240

1 6
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Aprovació dels padrons de les taxes per la prestació dels serveis d'abastament
d'aigua, de gestió de residus i de clavegueram que corresponen al 1r trimestre
de 2021

1 9
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2021-
0000241

d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Llicència d'obres pel tancament metàl·lic de simple torsió a la finca situada al
polígon 15 parcel·la 37 

2021-
0000242

1 9
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Subscripció de l'ajuntament a Lefebvre - Inteligencia Jurídica

2021-
0000243

1 9
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Servei del control d'aforament actes de Sant Jordi 2021

2021-
0000244

1 9
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Subministrament material didàctic Diada de Sant Jordi 2021

2021-
0000245

1 9
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Resolució requeriment comunicació prèvia

2021-
0000246

1 9
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Subscripció de l'Ajuntament a EL CONSULTOR 2021

2021-
0000247

1 9
d'abril
d e
2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 010/2021

2021-
0000248

2 0
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Cessió Local Jove com a centre logístic per la XVIII Caminada Riudoms_La
Mola_Riudoms el dia 25 d'abril de 2021

2021-
0000249

2 0
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència ocupació temporal via pública el dia 25.4.2021 en motiu
de la caminada Riudoms_La Mola_Riudoms

2021-
0000250

2 2
d'abril
d e
2021

Tresoreria
Sol·licitud de devolució de l’import pagat en concepte de matrícula a la Llar d’
Infants Municipal “Picarols”, pel curs 2020/2021.

2021-
0000251

2 2
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 26 D'ABRIL DE 2021'

2021-
0000252

2 2
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN ORDINÀRIA DEL DIA 26 D'ABRIL DE
2021'

2021-
0000253

2 2
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Modificació de les bases de la 18ena edició del concurs de disseny de punt de
llibre en el marc dels actes de Sant Jordi 2021

2021-
0000254

2 2
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Subministrament mitjançant contracte menor batedora per la Llar d'Infants

Transcripció de l'acta número 2021-0000004 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi
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2021-
0000255

2 6
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota íntegra de l'ICIO per la instal·lació de plaques
solars d'autoconsum a la coberta de l'habitatge situat al carrer del Seré.

2021-
0000256

2 6
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Complement de productivitat mes d'abril integrants Servei de Vigilants

2021-
0000257

2 6
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Aprovació de l'inici de l'expedient per a l'aprovació del Projecte d'actuació
específica en sòl no urbanitzable per la rehabilitació de la masia existent
ubicada al polígon 34, parcel·la 37

2021-
0000258

2 6
d'abril
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Devolució de fiança i pagament de subvenció atorgada per la rehabilitació
d'habitatge

2021-
0000259

2 6
d'abril
d e
2021

Contractació
Inici expedient de contractació de les obres del projecte bàsic i executiu de
«Rehabilitació de la segona planta del Centre d’Entitats i Formació «Les
Escoles Velles» per a espai de dinamització econòmica del municipi 

2021-
0000260

2 6
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Ocupació temporal llicència via pública Torneig Escacs Pl. Església 01/05/2021

2021-
0000261

2 6
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació serveis extraordinaris inclosos a la nòmina del mes d'abril 2021

2021-
0000262

2 6
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Aprovar el Conveni de col·laboració entre el Departament d’Interior de la
Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Riudoms per a la seva adhesió a la
Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya
(Rescat) per a la coordinació en matèria de protecció civil.

2021-
0000263

2 7
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud de bonificació en la taxa d'aigua per a persones
majors de 65 anys del servei situat al c/ Molins Nous

2021-
0000264

2 7
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Resolució de la sol·licitud bonificació taxa aigua per a famílies monoparentals,
pel servei situat al c/ Sant Julià

2021-
0000265

2 7
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per transmissió de
titularitat de l'activitat de Hostal i Bar-Restaurant situat a l'Av. de Reus

2021-
0000266

2 7
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències
dels regidors corresponents al mes d'abril de 2021 i assegurances socials.

2021-
0000267

2 8
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'abril de 2021 i assegurances
socials.

2021-
0000268

2 9
d'abril
d e

À r e a
Secretaria

Aprovar el Contracte menor de serveis d'un advocat per la defensa en el
contenciós PO 406/2020B
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2021

2021-
0000269

2 9
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Rectificació d'errades

2021-
0000270

2 9
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència urbanística pel tancament metàl·lic de simple torsió a la finca situada
al polígon 26, parcel·la 32, de RIudoms

2021-
0000271

2 9
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Contracte menor de serveis d'un procurador per la defensa en el contenciós
PO 406/2020B

2021-
0000272

2 9
d'abril
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN ORDINÀRIA DEL DIA 3 DE MAIG DE
2021'

2021-
0000273

2 9
d'abril
d e
2021

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Rectificació d'errades

2021-
0000274

2 9
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Excedència voluntària per incompatibilitat

2021-
0000275

3 0
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota íntegra de l'ICIO per la instal·lació de plaques
solars

2021-
0000276

3 0
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000277

3 0
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Baixa voluntària del lloc de treball

2021-
0000278

3 0
d'abril
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000279

3 0
d'abril
d e
2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 011/2021

2021-
0000280

3 0
d'abril
d e
2021

Assistència
jurídica

Admissió de la reclamació de responsabilitat patrimonial pels danys-lesions
causades per caiguda amb cordes, existents a zona publica enjardinada,
tocant al Camí del Coll del Boc

2021-
0000281

3 0
d'abril
d e
2021

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per la transmissió de
titularitat de l'activitat situada al polígon 29 parcel·les 5 i 34

2021-
3 de
maig À r e a

Compensació d'ofici del deute en executiva de l'expedient núm. 2019/56642-

Transcripció de l'acta número 2021-0000004 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 14/07/2021, 15/07/2021A
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0000282 d e
2021

tresoreria EXE (tramitat per BASE) amb la concessió de la devolució de les fiances
d'obres

2021-
0000283

3 de
maig
d e
2021

À r e a
intervenció

Modificació de crèdit mitjançant transferència de crèdits

2021-
0000284

3 de
maig
d e
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l'ICIO per la instal·lació de plaques solars
fotovoltaiques a l'habitatge situat al carrer de Sant Tomàs.

2021-
0000285

3 de
maig
d e
2021

L l a r
d'Infants

Desistiment de la sol·licitud de devolució de l’import pagat en concepte de
matrícula a la Llar d’Infants Municipal “Picarols”, pel curs 2020/2021 i
determinació preu públic de menjador escolar.

2021-
0000286

4 de
maig
d e
2021

Pavellons
esportius

Sol·licitud d’ús de les instal·lacions esportives municipals per a l’organització
del Campionat Territorial de Patinatge artístic durant els dies 22 i 23 de maig
de 2021.

2021-
0000287

4 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Autorització assistència i aprovació despesa quota inscripció jornada de
formació

2021-
0000288

4 de
maig
d e
2021

Contractació
Iniciar l'expedient de contractació del servei de monitoratge de l'Escola d'Estiu
2021 que organitza l'Ajuntament de Riudoms

2021-
0000289

5 de
maig
d e
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de l'ICIO per la instal·lació de plaques solars d'autoconsum
a l'habitatge situat al carrer Gebra.

2021-
0000290

5 de
maig
d e
2021

À r e a
intervenció

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 9/2021

2021-
0000291

5 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Llicència d'obres per la instal·lació d'un tram de tanca metàl·lica a la finca
situada al polígon 40, parcel·la 10, de Riudoms

2021-
0000292

5 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES I
ACTIVITATS DEL DIA 10 D'ABRIL DE 2021'

2021-
0000293

5 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació auxiliar administratiu/va

2021-
0000294

5 de
maig
d e
2021

Habitatge Pagament de subvenció atorgada per a la rehabilitació d'habitatges antics

2021-
0000295

5 de
maig
d e
2021

Pavellons
esportius

Sol·licitud d’ús de les instal·lacions esportives municipals per la celebració del
Torneig ASB Futsal International durant els dies 19 i 20 de juny de 2021.

5 de
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2021-
0000296

maig
d e
2021

L l a r
d'Infants

Aprovació de l’oferta pública de places de la Llar d’Infants Municipal Picarols
per al curs 2021/2022, així com un criteri complementari per a les puntuacions
de la preinscripció.

2021-
0000297

5 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2021-
0000298

6 de
maig
d e
2021

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per l'ampliació de
l'activitat situada al polígon 29 parcel·les 5 i 34

2021-
0000299

6 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Aprovació de l'inici de l'expedient per a l'aprovació del Projecte d'actuació
específica en sòl no urbanitzable per la rehabilitació de la masia existent
polígon 37, i la seva catalogació, en el terme municipal

2021-
0000300

6 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Decret d'autorització de celebració del matrimoni civil el dia 15 de maig de 2021

2021-
0000301

6 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 10 DE MAIG DE 2021'

2021-
0000302

6 de
maig
d e
2021

Assistència
jurídica

Admissió de l’escrit de reclamació patrimonial per lesions al seu gosset, causat
per vidres existents a l’espai verd, de la Urbanització de Molí d’En Marc, de
Riudoms, el dia 18 de setembre de 2020.

2021-
0000303

7 de
maig
d e
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l'ICIO per la instal·lació de plaques solars
d'autoconsum a la coberta de l'habitatge situat al carrer Llebeig.

2021-
0000304

7 de
maig
d e
2021

À r e a
tresoreria

Remissió de l'expedient administratiu núm. 4312990004-2020-0002081 al
Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Tarragona, en el procediment
ordinari 406/2020-B

2021-
0000305

7 de
maig
d e
2021

Assistència
jurídica

Reclamació patrimonial per lesions a les dents, per caiguda escales de la plaça
Mare Cèlia, de Riudoms.

2021-
0000306

7 de
maig
d e
2021

Tresoreria
Aprovació de la relació núm. 6/2021, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000307

7 de
maig
d e
2021

Tresoreria
Aprovació de la relació núm. 7/2021, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2021-
0000308

7 de
maig
d e
2021

Assistència
jurídica

Bonificació del 95% de la quota de l'ICIO per la instal·lació de plaques solars a
la coberta de l'habitatge situat a la carretera de Cambrils

2021-
0000309

7 de
maig
d e
2021

À r e a
tresoreria

Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de la Llar d'Infants
que correspon al mes de maig de 2021.

Transcripció de l'acta número 2021-0000004 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi
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2021-
0000310

10 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Atorgament llicència ocupació via pública

2021-
0000311

11 de
maig
d e
2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 012/2021

2021-
0000312

11 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Nomenament de funcionari interí per ocupar la plaça d’auxiliar administratiu/va
amb codi 1000009

2021-
0000313

11 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Incorporació netejador/a dependències

2021-
0000314

11 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 650 del
cementiri municipal

2021-
0000315

11 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis
Interns

Rectificació d'errades

2021-
0000316

11 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Aprovació de l'inici de l'expedient per a l'aprovació del Projecte d'actuació
específica per la rehabilitació de la masia existent ubicada al polígon 7,
parcel·la 5, del terme municipal de Riudoms

2021-
0000317

11 de
maig
d e
2021

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 013/2021

2021-
0000318

12 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 17 DE MAIG DE 2021'

2021-
0000319

12 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 2048 del
cementiri municipal

2021-
0000320

12 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol.licitud de la targeta d'aparcament individual per a persones
amb discapacitat, com a titular conductor

2021-
0000321

12 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis a la
Persona

Resolució de la sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament per a
persones amb discapacitat, titular no conductor

2021-
0000322

12 de
maig
d e
2021

Contractació
Aprovació de l'expedient de contractació del servei de monitoratge de l'Escola
d’Estiu 2021 que organitza l’Ajuntament de Riudoms

2021-
0000323

12 de
maig
d e

À r e a
intervenció

Inici de l’expedient d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici
2020.
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2021

2021-
0000324

12 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Cessió d'ús de la pista exterior del pavelló municipal (pista de futbol sala) i
aparcament de terra exterior, a la "Comunidada religiosa islámica Riudoms y
Cercanías" el 13/05/2021 per celebrar la finalització del ramadà.

2021-
0000325

13 de
maig
d e
2021

À r e a
tresoreria

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa per l'ampliació de
l'activitat situada a Via Romana, local 3, baixos.

2021-
0000326

13 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Atorgament de la concessió del dret funerari del nínxol núm. 323 del cementiri
municipal

2021-
0000327

17 de
maig
d e
2021

Tresoreria Pagament a justificar núm. 008/2021

2021-
0000328

17 de
maig
d e
2021

Àrea de
Serveis al
Territori

Denegació de la llicència urbanística per la instal·lació d'un rafal metàl·lic per a
vehicles, un wc i una caseta per als gossos a la finca situada al polígon 9,
parcel·la 42, de Riudoms

2021-
0000329

17 de
maig
d e
2021

Assistència
jurídica

Llicència urbanística per la substitució d’una porta de PVC a l’habitatge situat al
polígon 29, parcel·la 89, de Riudoms

2021-
0000330

17 de
maig
d e
2021

Habitatge
Bonificació del 95% de l’ICIO per la instal·lació de plaques solars a l'habitatge
situat al C/ Jacint Verdaguer, 15.

2021-
0000331

17 de
maig
d e
2021

À r e a
Secretaria

Cessió de material als "Avis i Àvies de Riudoms" per la concentració del 15 de
maig de 2021

 
El Ple en queda assabentat.

RATIFICAR EL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 2021-00214 DE NO RENOVACIÓ DEL
 CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER LA GESTIÓ DEL SERVEI DE MENJADOR ESCOLAR

RATIFICAR EL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 2021-00214 DE NO RENOVACIÓ DEL3. 
CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER LA GESTIÓ DEL SERVEI DE MENJADOR ESCOLAR

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «En el decret que es porta a ratificar hi ha tota l’
explicació que, per tant, no la reproduiré. Si que faré una breu introducció de perquè portem
aquest decret en aquesta sessió plenària, tot i que tots els membres de sessió plenària ja el
coneixem.

En l’actualitat la llei vigent dificulta la gestió dels menjadors escolars per part de les
administracions locals, ja que és impossible obtenir la competència del mateix. En els últims
anys hem estat treballant per a que això pogués ser així, també us ho indico en el decret.
Desafortunadament, després de diferents consultes i després de diferents gestions, la
intervenció de l’Ajuntament va certificar que l’Ajuntament no tenia la competència per poder dur
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a terme el menjador escolar, i això acaba derivant en una seria d’objeccions amb totes aquelles
contractacions de les quals se’n derivaven el menjador escolar, i que començaven a posar en
un ferm compromís, inclús el pagament de les mateixes. Tota aquella relació contractual que
tenia a veure amb el menjador escolar es posava en risc: des de la compra d’aliments, el
pagament de les nòmines de les persones que duen a terme el menjador escolar, la dificultat
de contractar personal nou per dur a terme el menjador escolar, sobretot durant aquest any de
pandèmia, on s’ha hagut de contractar un servei extern extra, per tal de poder complir amb la
normativa del menjador i la pandèmia, i que per tant, qualsevol aspecte econòmic relacionat
amb el menjador escolar es posava en un alt risc de no ser executat, vista aquesta no
competència de l’Ajuntament de Riudoms.
 
Aquesta inquietud es va traslladar en dos àmbits diferents, es va traslladar al Consell
Comarcal, què és qui en té la competència, i també es va traslladar a les AMPAs dels nostres
centres escolars, per tal de, també, fer-los coneixedors d’aquesta situació. Coneixedors tots d’
aquesta situació, fent diferents reunions amb les AMPAs, es va acordar amb elles que, com la
norma si que permet que el Consell Comarcal delegui la competència de l’execució d’aquest
menjador escolar a les AMPAs. Doncs les AMPAs van acceptar el repte, van acceptar la
proposta i a hores d’ara estan treballant per decidir quina empresa durà a terme el menjador
escolar a partir del curs vinent.
 
Aprofito també aquesta sessió plenària per fer un agraïment a les dues AMPAs dels centres
escolars de Riudoms per agafar el repte i encarar aquesta nova iniciativa que duen a terme
elles.
 
S’ha de portar a ratificació aquest punt, per tant, obrim torn de paraules per si qualsevol grup
municipal vol fer algun comentari».
 
Seguidament el Sr. Alcalde dóna la paraula als portaveus dels diferents grups municipals.

El Sr. José Manuel Hernández intervé i manifesta el següent: «Des del Consell ja ho vam
debatre pel ple, per tant no cal».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: «Sí,
em sembla que la motivació de tot plegat és evident: que hi ha diverses lleis i normatives que
limiten l’acció municipal i aquest és un nou exemple, de molts que ens trobem a nivell
competencial. En primer lloc, nosaltres volem fer un agraïment a les treballadores que al llarg d’
aquests anys, han dedicat la seva tasca a l’Ajuntament i que estic segur que molts de nosaltres
hi hem sigut. En segon lloc, posar de manifest que fa anys que les famílies reclamen una
millora en la gestió del desenvolupament de l’espai del migdia, l’espai de lleure i que, segons la
nostra opinió, aquestes millores, l’Ajuntament no les ha dut a terme amb la celeritat que calia.
Sí que estem veient alguns passos, hem vist en aquests anys alguns passos. però part de la
motivació de les AMPAs perquè agafin aquest servei és per millorar aquesta gestió i esperem
que així sigui. Un agraïment, com també has dit tu Sergi, a les AMPAs, que han assumit
aquesta responsabilitat amb il·lusió i amb esperança, sobretot per això, perquè l’espai del
migdia millori, perquè el servei millori i sabem que no serà un procés fàcil i les AMPAs també
ho saben i, sobretot al principi, però bé, des d’aquí aprofitar per fer el nostre oferiment i el
nostre suport en allò que necessitin.
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I finalment una valoració, també, sobre la gestió a nivell de transparència i traspàs d’informació
a nivell municipal que s’ha fet de tot plegat. Nosaltres, la CUP, ens vam assabentar que l’
Ajuntament tenia previst o estava plantejant-se aquest canvi a l’abril de 2020 arran d’una
documentació del Consell Comarcal i ja vam demanar en els plens de setembre de 2020,
novembre de 2020 i gener de 2021 una reunió amb l’equip de govern i la resta de grups
municipals. Això no ha sigut possible: a dia d’avui aquesta reunió no s’ha produït. Sí que es va
convocar un Consell Escolar Municipal d’emergència per explicar aquesta situació al mes de
febrer de 2021, però en aquell consell escolar no es va adjuntar cap documentació, és a dir, l’
únic que es va fer és explicar, per part de la regidora, el que hi havia i no vam tenir cap
informació prèvia, tot hi que la vam demanar i vam demanar reunions.
 
Més endavant, a l’abril, hem demanat una reunió amb la regidoria precisament per fer el
seguiment de tot plegat i fins i tot, del cas que preocupa a l’Ajuntament, que és de les
treballadores, de que tinguin una informació i el suport necessari de tot el procés de
subrogació. La regidora ens va contestar alguns dubtes però aquesta reunió no s’ha convocat,
per tant, quarta vegada que demanem una reunió sobre aquest tema i no s’ha convocat. S’
acabarà el procés de gestió i de transició i no ens haurem reunit amb els grups municipals ni l’
equip de govern. Per tant, creiem que, malgrat que ara s’ha ratificat aquest decret, val la pena
posar en coneixement de la ciutadania que la CUP, com a mínim, hem intentat fer el seguiment
i estar al damunt d’aquest tema i, malgrat de demanar-ho en repetides ocasions, no ha estat
possible. I que, segurament i malauradament, també, la única informació que hem obtingut ha
sigut a ran del contacte que hem fet aquests darrers mesos amb les AMPAs, per tant, lamentar
que en un procés tant important i d’un servei tant important la gestió a nivell municipal de la
informació hagi sigut d’aquesta manera. Esperem de que en altres casos, no sigui així i, en tot
cas, si que desitjar molta sort a les AMPAs i que també, a l’Ajuntament, en aquest procés de
canvi de gestió, i tal com he dit, nosaltres seguim disposats a oferir el recolzament i el suport a
qui ho necessiti».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili.
 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM intervé i manifesta el següent: «Sí,
gràcies, bé, primer: bona tarda. Hem seguit tota aquesta situació del traspàs de gestió dels
menjadors a través de converses i reunions amb les AMPAs, també a través d’informació que
ens arribava del Consell Comarcal. L’informe d’intervenció que avui es porta a ple que s’
adjunta és clar, diu que l’Ajuntament no té la competència per prestar aquest servei. Les
AMPAs han fet el pas endavant, ho volen gestionar directament, doncs endavant. Creiem que
és una bona noticia dins, diguéssim, entre cometes, de la mala noticia de que l’Ajuntament no
pot prestar el servei directament, doncs, que les AMPAs facin aquest pas endavant, diu molt de
l’entrega i del seu compromís amb Riudoms i amb la gestió de l’escola, dels seus fills i filles.
També un agraïment a les treballadores històriques del servei de menjador, i a partir d’ara tot el
suport i totes les facilitats que es puguin donar des de l’Ajuntament en fer un bon
acompanyament, ja està. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i fa la següent manifestació: «Jo crec que l’
agraïment tan a les AMPAs com al personal de l’actual menjador és unànime per a tots el
membres d’aquest plenari i que, per tant, així ho traslladarem. Només alguna reflexió, pel tema
de la participació dels grups polítics, és que no és una decisió política, és una decisió tècnica
on políticament hi ha poc a decidir, el regidor de la CUP comenta que se’n van assabentar per
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un punt d’un ple o d’una junta, no recordo de què, del Consell Comarcal. Un punt que es va
colar i que l’Ajuntament no tenia absolutament res a veure en aquell punt perquè simplement
era fruit d’unes converses per telèfon i així es va retirar i no es va anar al plenari del Consell, o
sigui, a més, és que a més, no hi ha documentació prèvia, o sigui, han sigut converses, han
sigut documentació que en el moment que s’ha tingut s’ha posat a disposició i és el que fem
avui.
 
Només un comentari per un tema de coincidència, de fer-ho coincidir amb el ple del Consell
Comarcal i no obligar al Consell Comarcal a fer un ple extraordinari precisament per aquest
punt del menjador escolar de l’Ajuntament de Riudoms, això es va fer per decret i avui es porta
a ratificació, és un tema purament administratiu però també amb la voluntat de no generar un
ple extraordinari del Consell precisament per tractar aquest punt. Per la resta, confiar en què tot
el procés de subrogació, què és el que ens preocupa, en el moment que es conegui l’empresa
que dura a terme la gestió. La gestió passa a mans de les AMPAs i aquestes ho faran a través
d’una empresa que escolliran les AMPAs de mutu acord. Les dos AMPAs, en el moment que es
conegui l’empresa, per suposat, l’Ajuntament de Riudoms el primer que farà serà contactar
amb aquesta empresa per tal de gestionar tots els temes de subrogació, cosa que no podem
fer de manera prèvia, si no coneixem encara l’empresa que ho durà a terme.
 
Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet aquest punt a ratificació plenària.
 
Una vegada feta la votació, el Sr. Alcalde vol fer constar en acta el següent: l’agraïment també
dels tretze regidors i regidores, al personal actual i a les AMPAs i sobretot el desig de que tot
vagi molt bé ens els pròxims anys».

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, ratificar el contingut del decret de l'Alcaldia núm.
2021-00214, de data 9 d'abril de 2021, sobre la no renovació del conveni de col·laboració entre
el Consell Comarcal del Baix Camp i l'Ajuntament de Riudoms per la gestió del  servei de
menjador escolar, la transcripció del qual és la següent:

"DECRET

NO RENOVACIO DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ  ENTRE EL CONSELL COMARCAL
DEL BAIX CAMP I L'AJUNTAMENT DE RIUDOMS PER LA GESTIO DEL SERVEI DE
MENJADOR ESCOLAR DE LES ESCOLES BEAT BONAVENTURA I CAVALLER ARNAU
DE  RIUDOMS

Fets
 
- L'Ajuntament de Riudoms ve prestant el servei de menjador escolar de manera
ininterrompuda, amb anterioritat a la Llei 27/2013, de 30 de desembre, de Racionalització i
Sostenibilitat de l’Administració Local.
 
- En data 4/12/2014 consta que es va acordar per ple aprovar el conveni de col·laboració entre
el Consell Comarcal del Baix Camp i l’Ajuntament de Riudoms per a la gestió del menjador
escolar dels centres Escola Beat Bonaventura Gran i Escola Cavaller Arnau, durant el   curs
2014-2015. Aquest servei s’ha seguit prestant en anys successius mitjançant la subscripció
anual de convenis corresponents a l’anualitat en curs.
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- En aquest curs, 2020/2021 es continua prestant el servei de menjador escolar si ve no consta
signat el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i el consell comarcal al existir informes
negatius d’intervenció ( Exp. Actio 43129900004-2020-00002923 Informe intervenció num. 197
/20 ) posant de manifest l’absència de competència de l’Ajuntament de Riudoms per prestar el
mateix, de conformitat amb l’Art.7.4 de la LRBRL.

- En data 15/12/2020 es va adreçar comunicació al Director dels Serveis Territorials d’
Ensenyament de Tarragona sol·licitant al Departament d’Ensenyament de la Generalitat, poder
formalitzar un conveni entre ambdues administracions en el qual es delegui a l’ajuntament de
Riudoms la prestació del servei de menjador escolar a les escoles Cavaller Arnau i Beat
Bonaventura.

- En data 21/12/2020 es posa a disposició resposta del Director de Serveis Territorials, de data
18/12/2020, en que s’indica que fins al 30 de desembre de2022 la delegació de la competència
del servei escolar de menjador la te el Consell Comarcal del Baix Camp.
 
Fonaments de dret

- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de
Règim Local de Catalunya (TRLMRLC).
- Llei 7/85, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL).
- Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local
(LRSAL).
- Llei 12/2009, del 10 de juliol, d'educació (LE).
 
Les competències municipals en prestar determinats serveis s’ha posat en dubte desprès de la
LRSAL.

La pròpia Llei de Bases de Règim Local, diu, en relació a les competències dels ens locals que
van més enllà de les pròpies de l'article 25 de la dita LRBRL, que són exercides per la via de
competències impròpies previstes a l'article 7.4 o via delegació de competències prevista a
l'article 27 de la citada Llei.

“Artículo 7 1.Las competencias de las Entidades Locales son propias o atribuidas por
delegación. 2.Las competencias propias de los Municipios, las Provincias, las Islas y demás
Entidades Locales territoriales solo podrán ser determinadas por Ley y se ejercen en régimen
de autonomía y bajo la propia responsabilidad, atendiendo siempre a la debida coordinación en
su programación y ejecución con las demás Administraciones Públicas. 3.El Estado y las
Comunidades Autónomas, en el ejercicio de sus respectivas competencias, podrán delegar en
las Entidades Locales el ejercicio de sus competencias. Las competencias delegadas se
ejercen en los términos establecidos en la disposición o en el acuerdo de delegación, según
corresponda, con sujeción a las reglas establecidas en el artículo 27, y preverán técnicas de
dirección y control de oportunidad y eficiencia. 4.Las Entidades Locales solo podrán ejercer
competencias distintas de las propias y de las atribuidas por delegación cuando no se ponga
en riesgo la sostenibilidad financiera del conjunto de la Hacienda municipal, de acuerdo con los
requerimientos de la legislación de estabilidad presupuestaria y sostenibilidad financiera y no
se incurra en un supuesto de ejecución simultánea del mismo servicio público con otra
Administración Pública. A estos efectos, serán necesarios y vinculantes los informes previos de
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la Administración competente por razón de materia, en el que se señale la inexistencia de
duplicidades, y de la Administración que tenga atribuida la tutela financiera sobre la
sostenibilidad financiera de las nuevas competencias.” 1En todo caso, el ejercicio de estas
competencias deberá realizarse en los términos previstos en la legislación del Estado y de las
Comunidades Autónoma.”

En quan a les competències delegades, l'article 27 de la LBRL requereix de l'expressa
delegació per part de l'Administració competent titular de la competència, que determinarà: " el
alcance y contenido, condiciones y duración de ésta, que no podrá ser inferior a cinco años, así
como el control de eficiencia que se reserve la Administración delegante y los medos
personales, materiales y económicos, que ésta asigne sin que pueda suponer un mayor gasto
de las Administraciones Públicas." ( art. 27.1 LRBRL).

Respecte a les competències en matèria d'educació cal referir-se a l’article 131 de l’Estatut d’
Autonomia de Catalunya, i a Llei 12/2009, del 10 de juliol, d'educació que al seu article 159
regula les competències dels ens locals, diu:
 
"Competències dels ens locals

1. Els municipis participen en el govern dels centres educatius que presten el Servei d'Educació
de Catalunya per mitjà de la presència en els consells escolars, i també en la programació
general de l'ensenyament, sens perjudici de les altres competències que els atribueix l'apartat 3.
2. Els ens locals poden crear centres propis per mitjà de convenis amb el Departament, d'acord
amb la programació de l'oferta educativa.
3. Correspon als municipis: a) Participar en les funcions que corresponen a l'Administració de la
Generalitat en els diferents aspectes del sistema educatiu i, especialment, en les matèries
següents: Primer. La determinació de l'oferta educativa de l'àmbit territorial pels procediments
establerts per reglament.  Segon. El procés d'admissió en els centres que presten el Servei
d'Educació de Catalunya de llur territori, per mitjà, si escau, de les oficines municipals
d'escolarització. Tercer. L'establiment de mesures que permetin als centres portar a terme
activitats extraescolars promogudes per l'Administració educat iva, i la coordinació d'aquestes
activitats.
4. La programació dels ensenyaments de formació professional i la coordinació amb l'entorn
territorial i empresarial, i el foment de la implicació dels agents territorials i socials en el
compromís educatiu de tota la societat.
5. La vigilància del compliment de l'escolarització obligatòria.
6. L'aplicació dels programes d'avaluació, i el coneixement dels resultats.
7. La promoció i l'aplicació de programes dirigits a alumnes de famílies d'immigrants o
transeünts.
8. L'establiment de programes i altres fórmules de col·laboració amb les associacions de mares
i pares d'alumnes per a estimular i donar suport a les famílies en el compromís amb el procés
educatiu dels fills.
9. El desenvolupament de programes de qualificació professional inicial.
10. La determinació del calendari escolar. b) Organitzar i gestionar els centres propis. c)
Gestionar l'admissió d'alumnes en els ensenyaments del primer cicle d'educació infantil, i
establir-ne el procediment i els barems, d'acord amb el que estableix l'article 47.6. d) Cooperar
amb l'Administració de la Generalitat en la creació, la construcció i el manteniment dels centres
educatius públics. e) Garantir la coordinació dels serveis socials amb els serveis educatius amb
l'objectiu de vetllar per l'interès superior de l'infant. f) Vetllar pel compliment d'aquesta llei i de la
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normativa que la desplega.» 2 Determinant al seu apartat cinquè del dit article 159, respecte
del servei de menjador escolar, que: "5. Els consells comarcals poden assumir la gestió dels
serveis de transport, dels serveis de menjador escolar i d'altres serveis escolars, d'acord amb el
que s'estableixi per reglament.»

D’acord amb l’anterior, i per delegació de la Generalitat de Catalunya, el Consell Comarcal del
Baix Camp gestiona el servei de subministrament i distribució de menjar a les escoles
d'ensenyament obligatori de la comarca del Baix Camp, de conformitat amb el que estableix el
conveni de cooperació subscrit amb el Departament d'Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya. (Resolució ENS/1792/2014, de 24 de juliol, publicat al DOGC núm.6675, de 30 de
juliol de 2014).

El Decret 208/2015, de 22 de setembre, del procediment per obtenir els informes previstos en
l'apartat 4 de l'article 7 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, en
la seva disposició addicional, fa referència a la continuïtat en la prestació de serveis per part
dels ens locals, en posterioritat a l’entrada en vigor de la Llei 27/2013, o sigui, si s’han de deixar
de prestar serveis que es podrien assimilar en «competències» de les anomenades
«impròpies», o es poden continuar prestant quan concorren determinades  circumstàncies, en
aquest cas especialment econòmiques.
 
Diu: «Disposició addicional 1.
Els ens locals poden continuar prestant els serveis públics o desenvolupant les activitats que
exercien, a l’entrada en vigor de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i
sostenibilitat de l’Administració local, com a competència distinta de les pròpies i de les
atribuïdes per delegació, sempre que, amb la valoració dels ens locals, compleixin les
condicions següents: –que no incorrin en supòsits d’execució simultània del mateix servei
públic, –que quedi garantida la sostenibilitat financera del conjunt de la hisenda de l’ens local.
2. En aquest supòsit els ens locals han de sol·licitar al departament de la Generalitat competent
en matèria d’Administració local, en el termini d’un any a partir de l’entrada en vigor d’aquest
Decret, l’emissió dels informes sobre la inexistència de duplicitats o d’execució simultània del
mateix servei públic amb l’Administració de la Generalitat de Catalunya i sobre la sostenibilitat
financera. La sol·licitud s’ha d’acompanyar amb la valoració realitzada. Els informes s’han d’
emetre seguint el procediment establert a l’article 4 d’aquest Decret.»

Per tant, per continuar prestant el «servei de menjador» per part de l’Ajuntament de Riudoms –
caldria: (i) Informe de l'interventor sobre l'estabilitat pressupostària i sostenibilitat de la Hisenda.
(ii) Informe de l'Administració que resulti competent ( ja sigui Generalitat o Consell Comarcal)
que no hi ha duplicitat, en el sentit que aquest servei no vingui prestat per un altra
administració. Sens perjudici de l’anterior, s’hauria de tramitar l’expedient per a l’exercici de les
competències distintes a les pròpies i delegades, que requereix sol·licitar un informe al
departament de la Generalitat competent en matèria d’Administració local, sobre la inexistència
de duplicitats o d’execució simultània del mateix servei públic amb l’Administració de la
Generalitat de Catalunya i sobre la sostenibilitat financera de l'Administració que tingui atribuïda
la tutela financera, i per tant, del Departament d'Economia i Finances, per quan ha
transcorregut el termini d’1 anys a que fa referència l’apartat 2 de la DA indicada.

No s’ha dut a terme la tramitació del corresponent expedient.

Així mateix, en data 15/12/2020 es va adreçar comunicació al Director dels Serveis Territorials

Transcripció de l'acta número 2021-0000004 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 14/07/2021, 15/07/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
3
2
D
0
4
C
B
0
2
A
7
1
4
1
B
3
A
F
4
8
D
9
7
5
0
D
A
5
0
9
9
4
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
3
:
1
7
:
0
6

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 08/09/2021 a les 11:13:33



d’Ensenyament de Tarragona sol·licitant al Departament d’Ensenyament de la Generalitat,
poder formalitzar un conveni entre ambdues administracions en el qual es delegui a l’
ajuntament de Riudoms la prestació del servei de menjador escolar a les escoles Cavaller
Arnau i Beat Bonaventura.
 
En data 21/12/2020 es posa a disposició resposta del Director de Serveis Territorials, de data
18/12/2020, en que s’indica que fins al 30 de desembre de 2022 la delegació de la
competència del servei escolar de menjador la te el Consell Comarcal del Baix Camp.

Per tant, ates l’establert en l’Article 7.4 de la LRBRL no constant l’autorització preceptiva de l’
Administració competent, i no havent-se efectuat la delegació corresponent NO es podrà
renovar el conveni de col·laboració entre el Consell Comarcal del Baix Camp i l’Ajuntament de
Riudoms per seguir prestant el servei de menjador escolar.

En conseqüència, RESOLC:

PRIMER.- NO renovar el conveni de col·laboració entre el Consell Comarcal del Baix Camp i
l'Ajuntament de Riudoms relatiu al servei de menjador escolar.
 
SEGON.- Comunicar la resolució al Consell Comarcal als efectes procedents i comunicar que a
data present es té coneixement que existeix una voluntat de les AMPES de les escoles Beat
Bonaventura Gran i Cavaller Arnau de Riudoms de prestar el servei de menjador, sens perjudici
de que acreditin aquesta voluntat de la forma adient davant el Consell Comarcal.

TERCER.- Als efectes de ratificació, si escau, donar-ne compte al Ple de l'Ajuntament en la
propera sessió que es realitzi.
 
Règim de recursos:
Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.
Signat: Sergi Pedret Llauradó, Alcalde".

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST DE
 LES ENTITATS LOCALS DEL 1R TRIMESTRE DE 2021

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST4. 
DE LES ENTITATS LOCALS DEL 1R TRIMESTRE DE 2021

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Sí, bona tarda. Efectivament, com és tradicional, al tancament
del trimestre s’ha d’enviar la informació dels paràmetres trimestrals. En aquest cas, estem
informant de la informació de la situació de finals del primer trimestre de l’exercici de 2021, en
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el cas concret, es dóna la situació de l’estabilitat pressupostària, que és de la corporació local,
que és cent setanta-set mil nou-cents vint-i-sis amb cero cinc i, per tant, es compleix amb
aquest objectiu d’estabilitat pressupostària que es va establir en la llei orgànica 2/2012.

També, una de les altres informacions que s’han de trametre al Ministeri d’Hisenda, és la
situació del deute viu, que a final del primer trimestre, és de tres milions quatre-cents nou mil
cinc-cents vuitanta-quatre amb vint-i-set, inclou tan el deute de curt termini, que són nou-cents
mil euros, com les operacions amb entitats de crèdit. Això, com haureu pogut comprovar
representa una rebaixa, en aquest cas, d’uns cent deu mil euros.
 
Per conseqüent, el que es conclou és que la corporació compleix amb l’objectiu d’estabilitat
pressupostària, i tot i que això és merament informatiu, ja que les regles fiscals pel 2020 i 2021,
com ja sabeu, es van quedar suspeses en motiu de tota la situació de pandèmia».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i manifesta el següent: «En tots aquests
punts de donar compte si hi hagués alguna intervenció, directament el grup municipal que la
volgués fer, que fes una senyal amb el dit i la faríem, i així ens estalviem fer totes les
preguntes».
 
I no havent-hi cap intervenció per part dels regidors dels diferents grups municipals, es passa a
donar compte d’aquest assumpte.

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda l’actualització
i les dades d’execució del pressupost i dels estats financers de les entitats que formen part del
sector d’administracions públiques de l’Ajuntament de Riudoms, corresponent al 1r trimestre de
l’exercici de 2021.
 
Així mateix, també es comuniquen les dades corresponents a l’Informe d’avaluació del
compliment d’objectius que contempla la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, i que suposen que el pressupost en execució de les
entitats que formen part del sector d’administracions públiques d’aquest Ajuntament, compleix
amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària i que el nivell de deute viu és de 3.409.584,27 euros.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A PROVEÏDORS
 DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 1R TRIMESTRE DE 2021

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A5. 
PROVEÏDORS DE LES ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES I DE MOROSITAT, DEL 1R
TRIMESTRE DE 2021

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo fa la següent explicació: «Sí, en aquest cas, el període mig de pagament
global és de trenta-set coma seixanta-sis dies. Com recordareu, s’ha reduït a prop d’un
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cinquanta per cent respecte al que es va tancar al quart trimestre del 2021 i tot hi estar una
mica per sobre de la obligació, que són de trenta dies, hem recuperat o estem propers a aquest
objectiu».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals, que no en fan ús.

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda, les dades del
període mig de pagament a proveïdors de les administracions públiques i de morositat, del
1r  trimestre de 2021, de conformitat amb l’article 4.1 b) de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’
octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes
a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i de
conformitat amb el que estableix la Disposició Transitòria Única del Reial Decret 635/2014, de
25 de juliol, per la qual es desenvolupa la metodologia del càlcul del període mig de pagament
a proveïdors de les administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de
recursos dels règims de finançament, previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’
estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. El període mig de pagament global a
proveïdors trimestral ha estat de 37,66 dies.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

 DONAR COMPTE DEL PLA D'AJUST DEL 1R TRIMESTRE DE 2021

DONAR COMPTE DEL PLA D'AJUST DEL 1R TRIMESTRE DE 20216. 

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo fa la següent explicació: «És un altra obligació de deixar constància que s’
ha presentat aquesta informació amb temps i forma i és una obligació derivada, també, d’
aquesta llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, en el qual no
s’aporta res perquè no hi ha res a ajustar. És una obligació derivada d’un acord que es va
prendre al ple del dia 04/04/2012, però que estem obligats a enviar-ho tots els trimestres, tot hi
que sense cap contingut».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals, que no en fan ús.

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat, en data 12 de maig de 2021, al
Ministeri d’Hisenda, les dades del seguiment trimestral del Pla d’ajust del 1r trimestre de 2021,
en compliment del que disposen els apartats 4 i 6 de la disposició addicional primera de la Llei
Orgànica 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’
abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. S’ha complert amb l’obligació de
remetre l’informe trimestral sobre el compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, de 5
de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableix les
mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials, i s’ha complert amb l’
obligació de l’actualització d’informació de la CIR-Local.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.
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DONAR COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES DE LES RETRIBUCIONS DEL PERSONAL
 DE L'ADMINISTRACIÓ PÚBLICA-ISPA 2021

DONAR COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES DE LES RETRIBUCIONS DEL7. 
PERSONAL DE L'ADMINISTRACIÓ PÚBLICA-ISPA 2021

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo fa la següent explicació: «Bé, aquí és també una obligació de presentar
una informació estadística que, anualment, s’envia al Ministeri d’Hisenda i Administracions
Públiques, on es dona compta dels cobraments reals, en aquest cas, que hi ha hagut de tots
els regidors del plenari, on es detalla el càrrec, les especificitats del càrrec, si és necessari, i les
retribucions i el tipus de remuneració, si és dedicació parcial o si no és parcial, i llavors es dona
l’import de la retribució real rebuda. També ens passa el mateix amb el tema del personal
eventual, que en aquest cas només hi ha una persona, i que també es dóna a compta del seu
salari i de la seva retribució total. En el cas, també, de tot el personal laboral, es reflexa en la
plantilla els diferents llocs de treball, en la plantilla que hi havia a 31/12/2020, amb la retribució
per lloc de treball sense antiguitat, indicant també el tipus de jornada, si és fixe o discontinu, i si
és jornada completa o és parcial, i el percentatge de jornada de dedicació. Després de forma
descriptiva, però sense especificar més, hi ha els diferents plusos i també la situació del
treballador. En aquest cas, tenim treballadors en situació de jubilació parcial o amb contracte
de relleu. I també, un altre de les estadístiques, per acabar de completar el que és aquesta
informació, tot el relatiu al personal funcionari, també, amb la plantilla del 31/12/2020 amb la
seva retribució del lloc de treball, sense antiguitat i observacions que disposem del percentatge
de la seva jornada. Són informacions estadístiques que s’entreguen un cop a l’any al Ministeri.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals, que no en fan ús.

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que en data 26 d'abril de 2021 s’ha tramès al Ministeri d’
Hisenda i Administracions Públiques, les dades de les retribucions del personal al servei de l’
Administració Pública durant l’exercici de 2021, mitjançant el sistema ISPA , de(Información
conformitat amb l’article 7.4 de l’Ordre HAP /2105Salarial de los Puestos de la Administración) 
/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’
informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i
sostenibilitat financera.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

 MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP PER A L'ADHESIÓ DE8. 
L'AJUNTAMENT DE RIUDOMS A L'ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS I ENTITATS PER
L'ENERGIA PÚBLICA (AMEP)

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «En temps i forma, s’han registrar set mocions que les
anirem debatent segons l’ordre d’entrada a registre, com és habitual. Sí que és veritat que per
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la primera moció, en tot cas, el regidor que l’exposa ens explicarà en quina situació està.
Aquesta és la moció del punt número vuit de l’ordre del dia, que és la moció presentada pel
grup municipal de la Candidatura d’Unitat Popular, per tal d’adherir a l’Ajuntament de Riudoms
a la Associació de Municipis per l’Energia Pública».

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, explica el contingut de la moció
dient: «Sí, gràcies. Bé, en aquest cas, hem decidit retirar la moció atès que Junts per Riudoms
ens han traslladat que necessitàvem una mica més de temps per a valorar la proposta. I en
aquest cas, com considerem que és una proposta que no ve d’aquí, si s’aprova al mes de maig
o al proper ple, doncs, nosaltres no tenim inconvenient en retirar-la i, per tant, ja la debatrem
més endavant».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i manifesta el següent: «Hem parlat aquest
migdia, a primer hora de la tarda. Junts per Riudoms, com bé explicava el regidor de la CUP,
ha demanat més temps per tal d’estudiar aquesta moció, una moció que no veiem amb mals
ulls, tot el contrari, però si que és cert que hem demanat, una mica més de temps per tal de
poder definir un vot en aquesta moció i, per tant, agraïm al grup municipal de la CUP que l’hagi
retirat del debat i de la votació d’aquesta sessió planaria».

Finalitzades les explicacions es retira la moció de l’ordre del dia.

MOCIÓ PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS MUNICIPALS DE LA CUP-AM I9. 
D'ERC-AM PER A LA CREACIÓ D'UNA TAULA DE TREBALL SOBRE LA IMPLEMENTACIÓ
D'INSTAL·LACIONS D'ENERGIES RENOVABLES AL TERME DE RIUDOMS

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, perquè
faci l’explicació de la moció que presenten conjuntament els grups d’ERC i de la CUP per tal de
crear una taula de treball sobre la implementació d’instal·lacions energètiques renovables en el
terme municipal de Riudoms, i manifesta el següent:
 
«Començo jo l’exposició. Bé, al ple ordinari del mes de novembre el grup de la CUP va
presentar una proposta per la suspensió potestativa de llicències amb la implementació o
ampliació d’instal·lacions de producció d’energia a partir de fonts renovables en sols no
urbanitzables. D’aquella moció, que nosaltres volíem que s’aprovés, no va ser possible però si
que va sortir una proposta que era que hi hagués una taula on els diferents grups polítics
poguessin parlar de l’impacte de les implantacions d’aquest tipus d’instal·lacions al nostre
terme municipal i que semblava que era una proposta que, en principi, tenia l’acord o, com a
mínim, es veia amb bons ulls per part de tots els grups municipals, i llavors, bé, entenem que
aquesta proposta segueix vigent, perquè encara no s’havia produït aquesta trobada, i que
tenint en compte que no tenim prou instruments d’ordenació considerem que és necessari
posar-nos en marxa. Ricard, si vols llegir el punt de l’acord?».
 
Tot seguit el Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, fa la següent intervenció:
«Sí, gràcies. Bé, partint de l’exposició de motius que acaba de fer el company regidor de la
CUP, plantegem dos acords, són aquests: primer, crear una taula de treball formada amb
representants de tots els grups polítics per tal de compartir informació i prendre decisions
conjuntes respecte la producció d’energia a partir de fonts renovables en sols classificats com a
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no urbanitzables. Quan es consideri oportú, en aquesta taula de treball, s’hi convidarà als
principals actors locals i territorials per tal que exposin els seus criteris en aquesta matèria; ens
referim a sindicats, entitats de preservació del territori, propietaris de terrenys, col·legis
professionals, etcètera; i el segon acord, fer efectiva aquesta taula de treball i, per tant, reunir-la
en el termini màxim d’un mes. Gràcies».
 
Els Sr. Alcalde agraeix les intervencions i dóna la paraula als portaveus dels diferents grups
municipals.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta: «Bé,
com ja ho ha comentat el company de la CUP, nosaltres votarem a favor. Crec que és positiu
crear una taula de treball on ens podem ajuntar tots a debatre. No sé que ni com es podrà dur a
terme, ja que això porta un compromís de sobrecàrrega de feina, però crec què és positiva i
votarem a favor».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i fa la següent manifestació: «En nom
del grup de Junts per Riudoms i del govern, el compromís és igual de ferm i, per tant, votarem a
favor d’aquesta moció, perquè ja en una sessió plenària enes vam comprometre de que faríem
aquesta taula i que, per tant, faríem aquesta reunió amb tots els grups municipals presents. Sí
que es cert, i algú podrà dir “ostres, i perquè encara no s’ha fet?”, doncs bé, és un tema que
tots els que estem aquí coneixem perfectament, que en molts dels casos i en gran part, surt
dels límits del nostre municipi. És un tema, actualment, en debat de país.
 
També cal recordar que des de aquell ple fins el dia d’avui han canviat moltes coses: hi ha agut
unes eleccions al Parlament en què un dels temes principals de debat, en aquestes eleccions,
precisament, ha estat el tema de les energies renovables. Tot apunta a que canviarà el govern
del país i també la presidència, i també tots en som conscients de que aquest ha estat un tema,
també, de molt de debat dins de la formació del que apunta a ser el nou govern del país de
Catalunya. I que, per tant, una mica les expectatives, també, de dir: bé, que passarà? Que no
passarà? Quina influència podrem tenir els municipis a nivell de decisió pel que fa la
implementació d’aquestes activitats en terme rústic? I això també és quelcom que a hores d’
ara, està una mica en l’aire.
 
Tenim constància de que les entitats municipalistes del nostre país estan apostant per tenir una
decisió ferma en diferents punts de tot aquest camí, per aconseguir aquesta llicència d’activitat i
que, per tant, si el municipalisme en té veu, té vot i té presència, també voldrà dir que serà
determinant a l’hora de decidir si sí o si no s’implementen aquestes activitats en el territori.
 
I al final han passat moltes coses i han canviat moltes coses, inclús uns dels acords de govern
deia que s’aturés el decret que permetia el que hem d’estudiar nosaltres en aquesta taula. I
que, per tant, el compromís segueix igual de ferm que en aquell moment, a més ho veiem amb
bons ulls i ho veiem de manera molt positiva. Simplement, doncs bé, ser conscients de perquè
fins a dia d’avui encara no ens em trobat, i que no hi ha cap problema en el límit temporal d’
aquest mes, de fer la primera taula per tal de valorar què podem fer i què no, a Riudoms.
 
També es cert que l’inici de l’ordenació del sol rústic sí que per suposat cada ajuntament en pot
dir molt, però no en un tràmit senzill. O sigui, tots el POUMs o els plans que puguin ordenar el
municipi no són ràpids ni són senzills normativament, i que per tant, hem de tenir molt clar què
és el que podem fer i què és el que no podem fer, i sobretot també què és el que farà la
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Generalitat, perquè una de les propostes que s’ha traslladat, pel que fa les energies
renovables, des del món municipal és precisament que es faci un pla on tots els municipis
puguin dir on sí i on no. Llavors, aquest és l’únic motiu pel qual aquesta reunió encara no ha
estat convocada. En tot cas, avui amb l’aprovació, entenc, que per unanimitat d’aquesta moció,
doncs, ens comprometem que en el límit temporal d’aquest mes, que és la temporització que
proposeu a la moció, fer almenys la primera reunió dels grups polítics».
 
Finalitzada l’explicació el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jódar per si vol fer alguna
intervenció més.
 
El Sr. Enric Jódar manifesta el següent: «Sí, un parell de comentaris. Ha passat, com ja he dit,
ha passat temps des de que vam aprovar la moció, més de mig any, nosaltres entenem que
està molt bé i que s’aprovarà per unanimitat, però entenem que com més temps passi en fer
aquest tipus de reunions, pitjor. I que, per tant, haver d’esperar sis mesos i més quan el grup
municipal de la CUP també li havia recordat a l’equip de govern que teníem això pendent, bé,
ens podríem haver reunit abans, segurament, celebrem que ho fem en el termini d’un mes però
que per nosaltres creiem que tot el que sigui avançar-nos, a vegades, fins i tot, als
esdeveniments és positiu perquè Junts per Riudoms, tu ja has dit que la Generalitat també ha
de decidir coses, però és important que els municipis, més enllà del que diuen altres
administracions, tinguem clar les nostres posicions, els nostres posicionaments i que, per tant,
com més aviat ens trobem també potser més aviat a nivell municipal arribarem a un consens
per traslladar a administracions superiors quina és la nostre visió sobre aquesta temàtica. Ja
està, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Gili, també com a
representant de la moció, per si vol dir alguna cosa més.
 
El Sr. Ricard Gili manifesta el següent: «Sí, una afegit. Bé, Esquerra i la CUP no tenim, em
sembla què és evident, exactament la mateixa visió sobre aquest tema. L’evidència més clara
és que quan l’hem repassat, la CUP va aportar al ple una moció que demanava una suspensió,
suspendre durant un any les llicencies per implantar la instal·lació d’energies renovables. Des d’
Esquerra vam alertar que no compartíem aquest criteri i ens vam abstenir. Bé, el que sí que
compartim Esquerra i la CUP és que no ens podem posar de perfil davant d’aquest tema, la
normativa que té la Generalitat és un bon pas però a nivell local també hem d’ordenar, també
hem d’establir criteris en benefici del terme municipal i de les energies renovables. Fa sis
mesos que la CUP va presentar aquesta moció, des d’Esquerra vam insistir que ens havíem d’
asseure tots els grups polítics per parlar-ne i treballar-ho, l’alcalde s’hi va comprometre. Han
passat sis mesos i encara no ens hem reunit, això ja s’ha dit, ja ha quedat clar avui, per part del
govern. De fet, ara mateix l’alcalde Sergi, ha mostrat novament bona voluntat, ho agraïm. Però
només queda una cosa: posem-nos-hi; és a dir, podem mirar com tenim el terme, podem
compartir criteris, podem debatre entre nosaltres aquest criteris i també amb els serveis tècnics
de l’Ajuntament i ho podem fer sense deixar passar els sis mesos que han passat i també
sense esperar que es conformi un nou govern, per tant, mans a la obra. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i dóna la paraula al Sr. Hernández per si vol fer
alguna altra explicació.
 
El Sr. José Manuel Hernández manifesta el següent: «Com el que vam dir l’altra vegada, l’altra
vegada vam pensar el mateix. Que és positiu, l’únic que ens poguéssim ajuntar i no res, no cal
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insistir més en el tema de criticar si han tardat més o menys, la qüestió és que ho portem a
terme, que decidim tots que sí i endavant. Bé, jo crec què s’ha de mirar el positiu sempre».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández i fa la següent manifestació: «En tot cas,
insistir que a hores d’ara no està clar què hi pot fer el municipi en tot això. I no només s’hi troba
Riudoms, s’hi troba tot el país, en aquesta situació. I qualsevol persona que miri una mica els
mitjans de comunicació, ho podem anar a veure i llavors sí que creiem important el primer, tenir
clar què pot fer el municipi per començar a asseure’s i, sobretot, perquè el resultat de la taula
sigui positiu. Perquè la taula pugui decidir alguna cosa i que després no vagi més enllà, tampoc
tindria massa sentit. En tot cas, jo crec que no cal continuar el debat, tots estem d’acord, ens
trobarem en menys d’un mes i començarem a parlar. Bé, portarem a votació la moció i veiem si
ens trobem en menys d’un mes».

Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 16 de maig de 2021 els grups municipals de la CUP-AM i d'ERC-AM han presentat una
moció conjunta per a la creació d'una taula de treball sobre la implementació d'instal·lacions
d'energies renovables al terme de Riudoms, per a ser tractada en el Ple ordinari (registre núm.
4312990004-1-2021-002295-2). El text literal de la qual és el següent: 
 
"MOCIÓ QUE PRESENTEN ELS GRUPS MUNICIPALS DE LA CUP-AM I D’ERC-AM PER A
LA CREACIÓ D’UNA TAULA DE TREBALL SOBRE LA IMPLEMENTACIÓ D’
INSTAL·LACIONS D’ENERGIES RENOVABLES AL TERME DE RIUDOMS

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que al Ple Ordinari de 19 de novembre de 2020, el grup municipal de la CUP-AM va
presentar una proposta “per la suspensió potestativa de llicències per a la implementació o
ampliació d’instal·lacions de producció d’energia a partir de fonts renovables en sòls classificats
com a no urbanitzables”.

Atès que durant el debat de la moció el grup municipal d’ERC-AM va proposar la creació d’una
taula amb tots els grups polítics per tal de compartir informació i prendre decisions conjuntes.

Atès que durant el debat de la moció els diferents grups polítics es van mostrar favorables a
parlar sobre aquesta qüestió més enllà de l’àmbit del Ple municipal.

Atès que actualment la implementació d’instal·lacions de producció d’energies renovables és
un aspecte d’especial rellevància en les polítiques públiques.

Atès que el municipi de Riudoms compta amb les Normes Subsidiàries de planejament
aprovades definitivament per la Comissió Territorial d'Urbanisme de Tarragona el 16 de
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desembre de 1992 i que es van publicar al DOGC núm. 1792 de 3 de setembre de 1993, el text
íntegre de les quals va ser publicat al DOGC núm. 4510 de 5 de novembre de 2005.

Atès que a les normes subsidiàries de l'any 1992 no es regula la implementació de parcs eòlics
ni de plantes solars al terme municipal.

Atès que el municipi de Riudoms no disposa d’un Pla d'Ordenació Urbanística Municipal
(POUM), un instrument que serviria per a ordenar urbanisticament i de forma integral el terme
municipal.

ACORDS
 
PRIMER.- Crear una taula de treball formada amb representants de tots els grups polítics per
tal de compartir informació i prendre decisions conjuntes respecte la producció d’energia a
partir de fonts renovables en sòls classificats com a no urbanitzables.
 
Quan es consideri oportú, s’hi convidarà als principals actors locals i territorials per tal que
exposin els seus criteris en aquesta matèria: sindicats, entitats de preservació del territori,
propietaris de terrenys, col·legis professionals, etc.

SEGON.- Fer efectiu l’acord PRIMER en un termini màxim d’un mes".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada conjuntament pels grups municipals de la CUP-AM i d'ERC-
AM per a la creació d'una taula de treball sobre la implementació d'instal·lacions d'energies
renovables al terme de Riudoms.

Règim de recursos:

Transcripció de l'acta número 2021-0000004 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 14/07/2021, 15/07/2021A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
3
2
D
0
4
C
B
0
2
A
7
1
4
1
B
3
A
F
4
8
D
9
7
5
0
D
A
5
0
9
9
4
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
0
5
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
1
3
:
1
7
:
0
6

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 08/09/2021 a les 11:13:33



Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER10. 
RIUDOMS, ERC-AM I CUP-AM PER A LA RESTITUCIÓ DE L'IVA REDUÏT AL SECTOR DE
LA IMATGE PERSONAL

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, perquè
faci l’explicació de la moció que presenten conjuntament els grups municipals de Junts per
Riudoms, d’Esquerra Republicana de Catalunya, de la Candidatura d’Unitat Popular per tal de
restituir l’IVA reduït del sector de la imatge personal, i manifesta el següent:
 
«Bé, la plataforma “Creer en nosotros” és un grup independent format per professionals del
sector de la imatge personal de tota Espanya que ens hem unit amb l’únic objectiu de restituir l’
IVA reduït al sector. La pujada de l’IVA al 21% es va produir a l’any 2012 per el llavors ministre
Cristóbal Montoro amb la promesa de que seria una mesura temporal, així la pujada de l’IVA va
ser assumida pels professionals del sector per tal de que no repercutís la pujada als clients en
un moment de crisi econòmic. Deixar clar, que no volem una reducció de l’IVA, sino una
restitució de l’IVA reduït aplicat als sectors essencials. Al 2018 el PSOE va presentar una PNL
aprovada per la majoria de partits que havia de produir aquesta restitució però no ha estat
aplicada. El març d’enguany, 2021, l’aliança empresarial per la perruqueria i l’estètica va
promoure, i el Congrés dels Diputats va aprovar, per amplia majoria una PNL en el mateix
sentit. I li passo la paraula a l’Arnau».

Tot seguit el Sr. Arnau Salvat, del grup municipal d’ERC-AM, fa la següent intervenció: «Si la
situació ja era complicada pel sector, la COVID-19 ha empitjorat la situació. El tancament total
de tres mesos ha derivat a unes restriccions que no ens permeten realitzar la nostre professió
amb total disponibilitat, el que suposa una reducció en la nostra producció. Entenem la nova
realitat però no la desproporció que suposa tenir l’IVA al 21%. Actualment som l’únic sector de
la imatge que no ha recuperat la situació, com si que ha passat en els sectors com la cultura, el
cinema, art escèniques, floristeries, serveis funeraris... El context és desencoratjador, en els
darrers nou mesos del 2020 s’ha patit una reducció del 38,9% respecte a la facturació de l’any
anterior. Pel 67,8% de les perruqueries la davallada ha arribat al 50%. Més de 18.000
establiments han hagut de tancar».
 
A continuació, intervé la Sra. Inmaculada Beatriz Parra, del grup municipal de Junts per
Riudoms, que manifesta el següent: «Som un segment econòmic format per més de 150.000
treballadors i treballadores a Espanya, on el 85% som dones joves d’entre vint i trenta-cinc
anys, i que genera uns cinquanta mil llocs de treball indirectes. Tinguem en compte que, un cop
passat l’estat d’alarma del catorze de març, el sector va ser considerat de primera necessitat i
que les perruqueries i estètiques van ser el sector més demandat per la ciutadania per ser un
bé essencial. Per tots aquests motius s’han realitzat actes de protesta i reivindicacions del
sector a més de noranta municipis espanyols, entre altres la concentració realitzada a la plaça
de Mercadal de Reus el 22/03/2021, amb més d’un centenar de participants.
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Acords. Els acords que es proposem al ple de l’Ajuntament de Riudoms son els següents:
Primer: Instar al govern d’Espanya que retorni al sector de la perruqueria i l’estètica l’IVA reduït
del deu per cent, ja que d’això en depèn la viabilitat de molt negocis d’aquest àmbit.
Segon: notificar l’acord del Govern Espanyol, concretament al seu president, al vicepresident
segon, a la ministra d’hisenda i a la ministra de treball i economia social. Gràcies».

Els Sr. Alcalde agraeix les intervencions i dóna la paraula al Sr. José Manuel Hernández.

El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta: «Bé,
dir que, com no pot ser d’un altra manera, quan vam tenir una reunió amb les perruqueres de
Riudoms i de la resta de l’estat. Nosaltres votarem a favor. No m’he unit a la moció perquè,
com a persona física i que ja sé el que és no tenir hores però si que, el que votarem en l’acta. 
Crec que és positiva, han estat a primera línia. Crec que és salut veure’t bé, és important per
les persones. Han estat al cap davant i no els ha importat, han pres totes les mesures que han
de tenir per poder treballar d’alguna manera. Votarem a favor, i no he arribat a la moció per
tema tempos però que sí, totalment suport en aquesta moció. Moltes gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i manifesta el següent: «Com ve
indicava el company, José Manuel del PSC, aquesta moció respon a una reunió convocada pel
sector i tots els grups municipals amb representació al plenari de l’Ajuntament de Riudoms i en
aquella reunió es va adquirir aquest compromís de presentar aquesta moció que avui portem a
aprovació».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 16 de maig de 2021 els grups municipals de Junts per Riudoms, ERC-AM i la CUP-AM
han presentat una moció conjunta per a la restitució de l'IVA reduït al sector de la imatge
personal, per a ser tractada en el Ple ordinari (registre núm. 4312990004-1-2021-002303-2). El
text literal de la qual és el següent:
 
 
"MOCIÓ QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT ELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER
RIUDOMS, ERC-ACORD MUNICIPAL I CUP-ALTERNATIVA MUNICIPALISTA AMUNT PER
A LA RESTITUCIÓ DE L’IVA REDUÏT AL SECTOR DE LA IMATGE PERSONAL
 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
La plataforma ‘CREER EN NOSOTROS’ és un grup independent format per professionals del
sector de la imatge personal de tota Espanya que ens hem unit amb l’únic objectiu de restituir l’
IVA reduït al sector.
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La pujada de l’IVA al 21% es va produir l’any 2012 pel llavors ministre Cristóbal Montoro amb la
promesa de ser una mesura temporal, així la pujada va ser assumida pels professionals del
sector per tal que no repercutir la pujada als clients en un moment de crisi econòmica.
 
Deixem clar que no volem una reducció de l’IVA sinó la restitució al IVA reduït aplicat a sectors
essencials. Al 2018, el PSOE va presentar una PNL aprovada per la majoria de partits que
havia de produir aquesta restitució però no ha estat aplicada. Al març d’enguany (2021),
l'Aliança Empresarial per la Perruqueria i l’Estètica va promoure, i el Congrés dels Diputats va
aprovar per àmplia majoria, una PNL en el mateix sentit.
 
Si la situació ja era complicada pel sector, la Covid-19 ha empitjorat la situació. El tancament
total de tres mesos ha derivat en unes restriccions que no ens permeten realitzar la nostra
professió amb total disponibilitat, el que suposa una reducció en la nostra producció.
 
Entenem la nova realitat, però no la desproporció que suposa tenir l’IVA al 21%. Actualment,
som l’únic sector de la imatge que no ha recuperat la situació, com sí ha passat en sectors com
la cultura, cinema, arts escèniques, floristeries, serveis funeraris o l’oci.
 
El context és desencoratjador, en els darrers 9 mesos del 2020 s’ha patit una reducció del
38,9% respecte a la facturació de l’any anterior. Pel 67,8% de les perruqueries la davallada a
arribat al 50%. Més de 18.000 establiments han hagut de tancar.
 
Som un segment econòmic format per més de 150.000 treballadors i treballadores a Espanya,
on el 85% són dones joves entre 20/35 anys i que genera uns 50.000 llocs de treball indirectes.
 
Tinguem en compte que, un cop passat l’estat d’alarma del 14 de març, el sector va ser
considerat de primera necessitat i que les perruqueries i estètiques van ser sector més
demandat per la ciutadania per ser un bé essencial.
 
Per tots aquests motius, s’han realitzat actes de protesta i reivindicacions del sector a més de
90 municipis espanyols, entre altres la concentració realitzada a la plaça del Mercadal de Reus
el 22 de març del 2021 amb més d’un centenar de participants.
 
ACORDS
 
Els acords que es proposen aprovar pel Ple de l’Ajuntament de Riudoms són els següents:
 
Primer.- Instar al govern d’Espanya que retorni el sector de la perruqueria i estètica a l’IVA
reduït del 10%, ja que d’això en depèn la viabilitat de molts negocis d’aquest àmbit.
 
Segon.- Notificar l’acord al govern espanyol, concretament al seu president, al vicepresident
segon, a la ministra d’Hisenda i a la ministra de Treball i Economia Social."
 

Fonaments de dret
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El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada conjuntament pels grups municipals de Junts per Riudoms,
ERC-AM i la CUP-AM per a la restitució de l'IVA reduït al sector de la imatge personal.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER11. 
RIUDOMS, ERC-AM I CUP-AM DE SUPORT A L'AMNISTIA

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Anem ara al punt onze que és la moció presentada
conjuntament pels grups municipals de Junts per Riudoms, Esquerra Republicana de
Catalunya i la Candidatura d’Unitat Popular de suport a l’amnistia.

Una moció que també era compartida en una reunió, en aquest cas amb els grups que la
presenten i l’Assemblea Nacional Catalana, en la seva delegació aquí a Riudoms, per tal de
demostrar aquest suport a l’amnistia.
 
Històricament l’estat espanyol no ha volgut enfrontar el conflicte amb Catalunya com una 
qüestió política i, per tant, s’hauria de resoldre políticament tal com s’ha demanat,
insistentment, des de les institucions del nostre país, sinó que l’estat ha decidit fer-ho a través
de la repressió i de la “judicialització”. Això ha fet que hi hagi actualment més de dos mil vuit-
centes persones que han estat o segueixen encausades per actes relacionats amb el dret d’
autodeterminació del nostre país. És per això que aquest tres grups municipals que presentem
avui la moció vam acceptar el presentar-la i ara en farem l’explicació dels fets que es porten a
aprovació».
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A continuació el Sr. Alcalde dóna la paraula al portaveu del grup municipal de la CUP.
 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta el següent: «Sí, llegiré el primer i un fragment del segon
acord. Els acords als quals hem arribat Junts per Riudoms, Esquerra i la CUP són, en primer
lloc, declarar que el lliure exercici dels drets polítics no pot tenir com a resposta la via de la
justícia penal. La llibertat d’expressió, de reunió i manifestació, de participació política per mitjà
de l’elecció de representants o per l’expressió directa d’una decisió, constitueixen mecanismes
bàsics i essencials per una societat democràtica.
 
I l’acord segon, reclamar l’aprovació per part de les Corts espanyoles d’una llei d’amnistia que,
sense renunciar a l’exercici dels drets vulnerats, inclòs el dret d’autodeterminació, comporti l’
extinció de qualsevol tipus de responsabilitat penal i administrativa, inclosa la del Tribunal de
Comptes, per tots els actes i expressió d’idees, sentiments o símbols amb internacionalitat
política vinculats a la lluita democràtica per l’autodeterminació de Catalunya.

Qualsevol que fos el seu resultat, tipificats com a delictes o com a conductes determinants de
responsabilitat administrativa, realitzats des de l’1 de gener de 2013 i fins el moment de la
entrada en vigor de la llei d’amnistia, qualsevol que sigui llur denominació i contingut».

A continuació, intervé el Sr. Arnau Salvat, regidor del grup municipal d’ERC-AM, que manifesta
el següent: «Per a la seva plena efectivitat, aquesta amnistia haurà d’anar acompanyada d’una
solució efectiva al conflicte polític amb l’estat espanyol, que inclou el reconeixement del dret a l’
autodeterminació de Catalunya.

El tercer, demanar la immediata posada en llibertat de les preses i presos polítics, així com que
es reparin els danys causats a les persones represaliades, a les seves famílies i als col·lectius
del quals formen part i s’hauran de preveure mesures en relació a tots els responsables de la
repressió dels drets fonamentals».

Tot seguit, intervé el Sr. Jordi Domingo, portaveu del grup municipal de Junts per Riudoms, que
manifesta el següent: «Quart acord: fer una crida a la societat catalana i al teixit associatiu
municipal a mobilitzar-se i donar suport a l’amnistia que permeti l’alliberament de les preses i
presos polítics, el retorn dels exiliats i la fi de totes les causes obertes per aquests motius i
encoratjar a tots els agents cívics, polítics i socials a reivindicar aquesta proposta a través d’un
acord nacional per l’amnistia, l’autodeterminació i els drets civils i polítics.

Acord cinquè: comunicar aquest acord al govern de la Generalitat, al Parlament de Catalunya,
al Congrés dels Diputats, al Parlament Europeu i a la Associació de Municipis per a la
Independència. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix totes les intervencions i afegeix la següent manifestació: «Només afegir
que en aquella reunió també hi havia el Consell per a la República de Riudoms, que no he dit
en la introducció. Havia dit que hi havia l’Assemblea i també hi havia el Consell»

A continuació el Sr. Alcalde dóna la paraula al portaveu del grup municipal del PSC.

El Sr. José Manuel Hernández intervé i manifesta el següent: «No entraré aquí, perquè no toca
i això no té gaire a veure amb el municipi. Com sempre hem manifestat, aquestes mocions crec
què està molt bé cara a la galeria, per omplir plenaris i coses d’aquestes. Crec que no toquen.
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El meu vot és que no entraré en cap argumentari però és que no hi esperava això, crec que no
em correspon. El meu vot serà contrari. Moltes gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández i una vegada finalitzades les diferents
intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb el vot en contra del Sr. José Manuel Hernández, i amb el vot
a favor dels Srs. Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit
Albesa, Josep Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric
Jódar i l'Alcalde-President, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 16 de maig de 2021 els grups municipals de Junts per Riudoms, d'ERC-AM i la CUP-
AM han presentat una moció conjunta de  suport a l'Amnistia, per a ser tractada en el Ple
ordinari (registre núm. 4312990004-1-2021-002304-2). El text literal de la qual és el següent:
 
"MOCIÓ QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT ELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER
RIUDOMS, ERC-ACORD MUNICIPAL I CUP-ALTERNATIVA MUNICIPALISTA AMUNT DE
SUPORT A L’AMNISTIA
 
L'històric conflicte polític entre Catalunya i l'Estat Espanyol s'aguditzà després de la sentència
del Tribunal Constitucional que va anul·lar la proposta de nou pacte estatutari, l’any 2010,
enèsim intent de trobar un encaix a les aspiracions d'autogovern catalanes per part dels actors
polítics, socials, econòmics i culturals de Catalunya.
 
Davant aquesta situació de conflicte entre les institucions de l'Estat i de la Generalitat, la
societat catalana, a través de llurs legítims representants, optà per reivindicar l'exercici ple dels
drets i llibertats fonamentals amb l'objectiu de decidir, de nou democràticament, el seu futur
polític. Obstruïda la via del referèndum pactat o de la consulta no referendaria i ateses les
limitacions de l'expressió política del 9-N, de les eleccions de 27 de setembre de 2015 en
resultà una majoria favorable a iniciar un procés democràtic que culminés amb la
independència de Catalunya, en el cas que així ho decidís la ciutadania amb el seu vot.
 
La resposta de les institucions de l'Estat fou la insistència en un procés de judicialització que,
de forma creixent des de 2013, ha comportat penes de presó, exili, multes i inhabilitacions.
Lluny d’acabar-se, aquesta repressió s’incrementa, ja que són moltes encara les persones
pendents d’alguna resolució judicial. A desembre del 2020 hi ha més de 2.800 persones que
han estat o segueixen encausades per la participació a actes relacionats amb la consulta del 9
de novembre, el referèndum de l'1 d'octubre de 2017 i les diverses mobilitzacions i protestes
ciutadanes a favor del dret a l'autodeterminació i en contra de la repressió del poble català.
També s’han obert més de 600 contenciosos administratius contra els ajuntaments catalans i
electes locals per temes relacionats amb la independència de Catalunya. Es tracta de
procediments vinculats d'alguna manera a la presa de decisions per permetre l'exercici del dret
a l'autodeterminació o a l'expressió de les idees que s'hi troben vinculades.
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En els procediments judicials que s’han dut o s’estan duent a terme contra aquestes persones s’
estan produint tota mena de vulneracions de drets: fragmentació de la causa, manca
d´imparcialitat de jutges i poders públics espanyols, vulneració de garanties processals i de la
presumpció d’innocència, presó preventiva injustificada, etc.
 
La definitiva denegació de l’extradició de Lluís Puig per part del Tribunal d’Apel·lació de
Brussel·les basada en la manca de competència del Tribunal Suprem (el que suposa infracció
del dret al jutge predeterminat per la llei) vicia de nul·litat la sentència dictada, juntament amb
les vulneracions flagrants contingudes a la resolució del Grup de Treball de Nacions Unides
sobre Detencions Arbitràries, el què hauria de suposar l’alliberament immediat de les persones
empresonades.
 
Aquestes mateixes qüestions varen ser ja plantejades al seu dia i desestimades davant del
Tribunal Suprem (impedint que pogués celebrar-se un judici just), i actualment presentades
davant el Tribunal Constitucional, pendents de resolució. Però serà el TEDH, el Tribunal
Europeu de Drets Humans qui tindrà l’última paraula.
 
Tot això fa evident que la solució a la repressió no vindrà del sistema judicial espanyol. Es
tracta d’un conflicte polític i la solució també ho haurà de ser; per això l’única solució global és
una Llei d’Amnistia, que depèn del poder legislatiu i per tant és una qüestió de voluntat política.
 
L’amnistia és un concepte jurídic reconegut a nivell internacional, aplicat a centenars de països
i per a situacions d’excepcionalitat política com la que estem vivint. L'amnistia ha de tenir com a
àmbit objectiu tot els actes d'intencionalitat política tipificats com a delictes o com a conductes
punibles administrativament. S'entendrà per intencionalitat política qualsevol fet vinculat a la
preparació, organització, convocatòria, finançament, afavoriment, promoció, execució i
celebració tant del Procés participatiu sobre el futur polític de Catalunya de 9 de novembre de
2014 com del referèndum d'autodeterminació d'1 d'octubre de 2017, així com els actes de
protesta a la via pública que, amb la finalitat de defensar les consultes esmentades o de criticar
l'actuació de les autoritat governamentals o jurisdiccionals, haguessin estat perseguits
penalment o administrativa des de la data de celebració de l'esmentat referèndum.
 
Així mateix, totes les manifestacions, expressions i simbologia a favor del dret d’
autodeterminació, la República Catalana o la independència i el suport i visualització, en tots
els àmbits, a la llibertat dels presos polítics. O sigui, totes les accions que quedin emmarcades
en el dret d’expressió, llibertat de pensament polític i llibertat de reunió i d’associació.
 
L’amnistia és imprescindible per poder avançar en la resolució del conflicte polític. Amb líders
socials, polítics i altra ciutadania condemnada, investigada i represaliada judicialment no és
possible un diàleg democràtic en igualtat de condicions entre totes les parts. Per això l’amnistia,
i el reconeixement de l’autodeterminació, és la via per garantir la vida democràtica que ens
permeti avançar.
 
 
Per aquests motius, els grups municipals de Junts Per Riudoms, ERC-Acord Municipal i CUP-
Alternativa Municipalista AMUNT proposen al ple de l’Ajuntament de Riudoms l’adopció dels
següents :ACORDS
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- Declarar que el lliure exercici dels drets polítics no pot tenir com a resposta la via dePRIMER.
la justícia penal. La llibertat d'expressió, de reunió i manifestació, de participació política per
mitjà de l'elecció de representants o per l'expressió directa d'una decisió, constitueixen
mecanismes bàsics i essencials d'una societat democràtica.
 

 Reclamar l'aprovació per part de les Corts espanyoles d'una Llei d'Amnistia que,SEGON.-
sense renunciar a l'exercici dels drets vulnerats, inclòs el dret d'autodeterminació, comporti
l'extinció de qualsevol tipus de responsabilitat penal i administrativa, inclosa la del Tribunal de
Comptes, per tots els actes i expressió d’unes idees, sentiments o símbols amb intencionalitat
política vinculats a la lluita democràtica per l'autodeterminació de Catalunya, qualsevol que fos
el seu resultat, tipificats com a delictes o com a conductes determinants de responsabilitat
administrativa realitzats des de l'1 de gener de 2013 i fins el moment de l'entrada en vigor de la
Llei d'Amnistia, qualsevol que sigui llur denominació i contingut. Per a la seva plena efectivitat,
aquesta amnistia haurà d'anar acompanyada d'una solució efectiva al conflicte polític amb
l'Estat espanyol que inclogui el reconeixement del dret d'autodeterminació de Catalunya.
 

.- Demanar la immediata posada en llibertat de les preses i presos polítics, així comTERCER
que es reparin els danys causats a les persones represaliades, a les seves famílies i als
col·lectius dels quals formen part, i s’hauran de preveure mesures en relació a tots els
responsables de la repressió de drets fonamentals.
 

.- Fer una crida a la societat catalana i al teixit associatiu municipal a mobilitzar-se iQUART
donar suport a una amnistia que permeti l'alliberament de les preses i presos polítics, el retorn
dels exiliats i la fi de totes les causes obertes per aquests motius, i encoratjar a tots els agents
cívics, polítics i socials a reivindicar aquesta proposta a través d'un acord nacional per
l'amnistia, l'autodeterminació i els drets civils i polítics.
 

.- Comunicar aquest acord al Govern de la Generalitat de Catalunya, al Parlament deCINQUÈ
Catalunya, al Congrés dels Diputats, al Parlament Europeu i a l’Associació de Municipis per la
Independència".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA
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APROVAR  la moció presentada conjuntament pels grups municipals de Junts per Riudoms,
d'ERC-AM i la CUP-AM de suport a l'Amnistia.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM PER POSAR EN MARXA UNA12. 
CAMPANYA QUE TRENQUI TABÚS SOBRE LA MENSTRUACIÓ I EL CLIMATERI I PER TAL
QUE ELS EQUIPAMENTS PÚBLICS DE RIUDOMS DISPOSIN DE COMPRESES
GRATUÏTES PER A LES PERSONES QUE LES NECESSITIN

El Sr. Alcalde dóna la paraula a la Sr. Maria Teresa Basora, del grup municipal d’ERC-AM,
perquè faci l’explicació de la moció que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de
Catalunya-AM, per posar en marxa una campanya que trenqui tabús sobre la menstruació i el
climateri per tal de que els equipaments públics de Riudoms disposin de compreses gratuïtes
per les persones que les necessitin, i manifesta el següent:
 
«Bona nit. Perquè fer una campanya per trencar tabús sobre la menstruació? Repeteixo,
perquè fer una campanya per trencar tabús sobre la regla? Doncs perquè fa falta. Perquè tacar-
se els pantalons per la regla, doncs, encara fa vergonya. Perquè una de cada deu dones té
dolors tan intensos durant la regla que no poden anar a la feina o a l’institut o a la universitat. Hi
ha molts motius per fer aquesta campanya però el principal és perquè no ens ho em d’amagar
de res. Som dones, ras i curt. No només per la regla, també per la menopausa, que afecta a
totes les dones en una època de la seva vida. De fet, això té un nom: és diu climateri, és l’etapa
en què els ovaris deixen de funcionar i es produeixen un seguit de canvis morfològics i
funcionals al nostre cos i també psicològics i aquesta etapa pot durar entre cinc i quinze anys,
no ens em d’avergonyir.

Fem una campanya potent amb xarrades a l’institut i entitats locals per parlar, per exemple, de
la copa menstrual, que encara no es coneix prou. Una campanya amb cartells ven grans,
repartits per tot Riudoms, i una campanya que també inclogui alguna acció potent a les xarxes
socials pensada i decidida per dones de Riudoms.
 
Proposem fer aquesta campanya per trencar tabús, però sobretot, la proposem per fer salut,
per millorar la nostra salut i és que la salut sexual i reproductiva també és salut. Conèixer millor
com funciona el nostre cos, explicar-ho i compartir-ho, ens dona eines per afrontar possibles
problemes i dificultats associades a la menstruació o a la menopausa. Tenir un bon cicle
menstrual contribueix a l’equilibri hormonal i també a l’emocional. Fins i tot les nacions unides
han fet una crida internacional a trencar els tabús que encara queden sobre la menstruació i
que, en molts països, son molt pitjors que aquí i que comporten grans discriminacions.
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No tinguem vergonya i trenquem tabús i, més enllà de les necessitats de trencar tabús, també
volem parlar dels productes menstruals, és a dir, de compreses, de tampons o de copes
menstruals. El consum d’aquest tipus de productes representa per les dones una necessitat al
llarg d’un període ampli de la seva vida. A dia d’avui l’impost corresponent als productes
menstruals és d’un deu per cent, ja que no son considerats de primera necessitat, sinó que se’
ls considera productes de consum. Ara bé, hi ha països que apliquen un IVA super reduït als
productes menstruals i uns altres que l’han eliminat com és el cas del Canadà. De fet Escòcia
encara ha anat més enllà: ha aprovat una llei per garantir el dret, l’accés lliure i gratuït als
productes menstruals en centres públics. Això vol dir que, a Escòcia, quan una dona ho
necessita es donen tampons i compreses en escoles, universitats i d’altres llocs públics. A
continuació, resumiré els principals acords que planteja la moció que presentem des del grup d’
Esquerra Republicana.
 
Primer: posar en marxa entre aquest any 2021 i el 2022 una campanya per trencar tabús sobre
la menstruació, el climateri i el cicle reproductiu.
 
Segon: que des d’aquest 2021 els equipaments públics de Riudoms que es determinin tinguin a
disposició, de manera gratuïta, compreses i tampons per a persones que les necessitin en una
situació d’urgència i que aquests equipaments estiguin identificats a l’exterior amb un element
distintiu.

Tercer: que l’Ajuntament de Riudoms habiliti una partida als pressupostos municipals per fer
front a aquestes accions.

Quart: treballar la posada en marxa d’aquestes accions amb els diversos agents locals que hi
poden estar implicats o interessats. Ens referim a centres educatius, entitats locals, l’àrea
bàsica de salut, als grups municipals, entre altres. De fet ara el dia 28 de maig se celebra, ara
un nou dia, que ara tenim dies per tot, que es diu el dia de la visibilitat de la regla i la
menstruació i es fan molts actes en molts llocs.
 
Cinquè: instar al govern de la Generalitat a impulsar una proposta de llei que elimini l’IVA dels
productes menstruals i que aquesta proposta també estableixi com a dret legal l’accés lliure i
gratuït a aquests productes en centres públics.
 
I sisè i últim: notificar aquests acords al conjunt d’entitats de Riudoms i demanar-los que en
facin difusió. Fer-ne també difusió, els mitjans públics municipals, butlletí municipal i xarxes
socials.
 
I per acabar, finalment, des del grup d’Esquerra volem oferir-nos a treballar per posar en marxa
aquesta campanya. És un oferiment sincer i gràcies als nostres coneixements podem fer
aportacions en àmbits com la salut, el benestar, les relacions afectives i també de la
comunicació. Fins aquí la nostre primera intervenció. Gràcies».
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Basora, i dóna la paraula a la
resta de grups municipals.
 
Tot seguit, el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i
manifesta el següent: «Sí, bé, no crec que hi hagi debat, com ha parlat la companya d’
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Esquerra, Teresa, crec que és positiu i que tot i que avui dia també continua essent tabú tot
això, crec que aniria més endavant i si, com no pot ser d’una altra manera, votarem a favor».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al portaveu de la CUP.

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: «Sí, jo
llegiré un text que han preparat les dones de l’assemblea local de la CUP en relació a aquesta
moció.

El dia 28 de maig és el dia mundial de la higiene menstrual, un dia important per poder parlar d’
aquest tema, trencar tabús i normalitzar tot allò que té a veure amb la realitat que viuen la
meitat de la població, les dones, durant gran part de la seva vida. I cal fer-ho perquè encara
manca molta formació al respecte, falta de sensibilització cap aquest tema. És important
recordar que un procés natural com la menstruació es converteix en un factor més de
desigualtat de gènere per a moltes noies i moltes dones, ja que encara suposa situacions de
discriminació. És per aquest motiu que creiem que és important fer alguna cosa des de l’
administració pública per a normalitzar situacions de diversos nivells. En primer lloc, recordar
que és un procés natural i que no ha de ser tabú. També, inserir en el nivell econòmic que
suposa per a moltes dones el fet de tenir previst el cost que suposa els productes d’higiene
femenina cada mes, quan molta gent no té cobertes necessitats més bàsiques. Aquests
productes són una necessitat bàsica i no pot ser que tingui un IVA com si fos un producte de
consum i no pas de primera necessitat. Cal seguir els passos de països que ja han superat
aquesta barrera i han reduït l’impost sobre aquests productes o fins i tot l’han suprimit. Cal
lluitar per assolir aquestes fites per evitar parlar del concepte de pobresa menstrual que apareix
a la moció. Estem d’acord amb els acords que planteja la moció presentada per el grup d’
Esquerra, i creiem que val la pena insistir, sobretot, en la formació a les escoles i l’institut. Que
les xerrades que s’ofereixin a centres educatius no siguin les que es porten durant anys
repetint, ofertes per empreses del sector de la higiene femenina on només es parla d’un tipus
de productes. Cal que les noies coneguin la diversitat de productes que existeixen, sobretot
aquells que vetllen per tenir en compte el medi ambient i que són reutilitzables, perdurables i
també suposen un estalvi econòmic. Amb tot plegat, es contribuirà a lluitar contra la pobresa
menstrual. Hem de tenir clar, un cop més, que l’educació i la formació és la millor inversió, ja
que tenir accés a una informació de qualitat podrem eliminar estereotips i construir una societat
més equitativa amb igualtat d’oportunitats per a tothom. I ja avancem que, evidentment, també
donarem suport a la moció. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula a la Sra. Núria Mas,
regidora de Salut i Joventut.
 
La Sra. Núria Mas manifesta el següent: «A veure, des del govern de Junts per Riudoms
donarem suport a aquesta moció, ja que va amb la línia de propostes que ja hem començat a
treballar. Per una banda, des de l’àrea de joventut, hi ha previstos uns tallers i dinàmiques d’
aquesta temàtica amb la idea d’encaixar-ho en una campanya sobre menstruació conscient,
treballant el cicle menstrual per trencar estereotips, tant fisiològics com sociològics, a través de
la prevenció en igualtat de gènere. També s’inclou la reflexió que comporta el fet de ser dona a
nivell econòmic per l’adquisició dels productes menstruals necessaris. Aquests tallers, previstos
per l’any passat, s’han posposat esperant a poder fer-los de forma presencial, ja que els
professionals que els imparteixen els veuen molts més efectius d’aquesta manera. Per altra
banda, ens comprometem com a govern a posar a disposició compreses i tampons a diferents
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equipaments municipals. A l’hora, compartir totalment l’acord d’instar al govern de la
Generalitat perquè impulsin l’eliminació de l’IVA en productes menstruals, igual que ja ho han
fet a altres països».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Mas, i pregunta si hi ha alguna intervenció més,
que en tot cas no hi ha debat, però si hi ha alguna intervenció.
 
A continuació, intervé la Sra. Maria Teresa Basora que manifesta el següent: «Només volia dir
que un cop escoltades les intervencions de tots els grups, en nom d’Esquerra, sobretot de les
dones de Riudoms que són unes tres mil cinc-centes, volia agrair el suport de tots per posar en
marxa aquesta campanya i voldria fer diversos apunts. Primer insistir en la idea de fer una
campanya potent, no només de xarrades, sinó també amb cartells al carrer i a les xarxes
socials que impactin i que facin pensar. Per exemple a Moncada i Reixac van fer uns cartells
amb dones tacades de sang a la zona de la pelvis, no diem que calgui fer això, però si que
apostem per ser una mica atrevits. I segon, que reiterem l’oferiment d’Esquerra per treballar en
l’elaboració d’aquesta campanya. I tercer que, per tirar endavant una campanya com aquesta,
seria bo comptar amb el Consell municipal de salut i benestar social de Riudoms, amb diferents
actors com els centres educatius, les farmàcies, les entitats... hi hauria molta gent que podria
col·laborar i aquest Consell municipal de salut es va frenar perquè ja contaven amb un Pla de
salut. Aquest Consell ens faria fàcil compartir punts de vista i posar en marxa accions. Bé, i res
més. Gràcies, novament».
 
El Sr. Alcalde agraeix les diferents intervencions.

I una vegada finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 16 de maig de 2021 el grup municipal d’ERC-AM ha presentat una moció per posar en
marxa una campanya que trenqui tabús sobre la menstruació i el climateri i per tal que els
equipaments públics de Riudoms disposin de compreses gratuïtes per a les persones que les
necessitin, per a ser tractada en el Ple ordinari (registre núm. 4312990004-1-2021-002305-2).
El text literal de la qual és el següent: 
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM PER POSAR EN MARXA UNA
CAMPANYA QUE TRENQUI TABÚS SOBRE LA MENSTRUACIÓ I EL CLIMATERI I PER TAL
QUE ELS EQUIPAMENTS PÚBLICS DE RIUDOMS DISPOSIN DE COMPRESES
GRATUÏTES PER A LES PERSONES QUE LES NECESSITIN

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La bona cura del cicle menstrual és un indicador sanitari. Un cicle menstrual sa contribueix a l’
equilibri hormonal i emocional.
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Les dones també viuen el climateri, una etapa fisiològica causada pel cessament de la funció
ovàrica, i es caracteritza per canvis morfològics, funcionals i psicològics. Comprèn els períodes
de premenopausa i menopausa, i té una durada d’entre 5 i 15 anys.

La menstruació, el climateri i els dolors i dificultats que generen segueixen sent, a dia d’avui, un
tabú en molts àmbits. Patir dolor durant la regla és un fet que s’ha normalitzat socialment, però
que no ho és i menys quan impedeix desenvolupar amb normalitat la teva vida quotidiana. El
mateix succeeix amb el climateri. La pressió social provoca que les persones que pateixen
dolor menstrual i els efectes del climateri hagin d’amagar-ho i fer veure que no “passa res”,
però la realitat és que aquestes situacions afecten psicològicament i físicament i, per tant,
dificulten el desenvolupament habitual de les seves feines i la seva vida personal. Alguns
elements a tenir en compte en aquest sentit:

- Segons diverses dades científiques, entre el 25% i el 60% de les dones pateixen dolor durant
la menstruació, és a dir, dismenorrea, un tema encara avui tabú i que s’ha tractat d’invisibilitzar
durant dècades. De fet, entre un 1% i un 15% de les persones que pateixen dismenorrea
pateixen dolors molt intensos i invalidants que les incapacita temporalment. Aquest dolor
invalidant, si no és reconegut, es pot traduir en un motiu més de discriminació de les dones.
- La regla i el climateri poden afectar la capacitat laboral i ser també motiu d’absentisme escolar
/formatiu.
- Un altre exemple tabú: tacar-se per la regla és sovint estigmatitzador.

La menstruació és un element biològic sense alternatives. En aquest sentit, el consum de
productes menstruals representa per a les dones una necessitat primordial i regular al llarg d’un
període ampli de la seva vida.

A dia d’avui l’impost corresponent als productes menstruals és d’un 10%, ja que no són
considerats de primera necessitat, sinó que se’ls considera productes de consum. En aquest
sentit, s'estima que una dona gasta entre 5.000 i 10.000 euros al llarg de la seva vida en
aquests productes.

Hi ha països que impulsen mesures per garantir la igualtat de condicions davant el que implica
la menstruació. N’hi ha diversos que apliquen un IVA superreduït als productes menstruals i d’
altres que l’han eliminat, com és el cas del Canadà. De fet, Escòcia encara ha anat més enllà i
el novembre passat va aprovar per unanimitat un projecte de llei que estableix com a dret legal l’
accés lliure i gratuït dels productes menstruals en centres públics. Amb aquesta llei, les
autoritats escoceses assumeixen l’obligació legal de proporcionar tampons i compreses a
escoles, universitats i d’altres lloc públics. A la vegada, es lluita contra la desigualtat de gènere i
es contribueix a normalitzar la menstruació.
 
La pobresa menstrual és la situació de les persones que menstruen sense tenir accés als
productes d’higiene menstrual a causa del desequilibri entre el seu cost i els baixos ingressos.
Hi ha qui no pot gastar el que no té i recorre a mètodes per a gestionar el flux hemàtic
inconcebibles en la nostra societat: cartrons, diaris, tovallons.
 
Atès que aspirem a viure en un municipi democràtic i socialment responsable, hem de ser
capaces de dotar les persones que menstruen dels elements que necessiten per a poder tenir
una vida en condicions d’igualtat.
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La modificació de la Llei de Bases del règim local de l’any 1985 mitjançant el Reial decret llei 9
/2018, de 3 d’agost, de mesures urgents per al desenvolupament del Pacte d’Estat contra la
violència de gènere assigna als municipis la competència de realitzar “actuacions en la
promoció de la igualtat entre homes i dones, així com contra la violència de gènere”. És, per
tant, competència del nostre municipi garantir que cap persona per raons biològiques pateixi
desigualtat.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal d’ERC-AM proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents acords:

ACORDS
 
1. Posar en marxa entre aquest any 2021 i el 2022 una campanya per trencar tabús sobre la
menstruació, el climateri i el cicle reproductiu que inclogui mesures com:

- xerrades i distribució de material informatiu sobre els mites i tabús al voltant de la menstruació
i el climateri dirigides a instituts i entitats locals. Entre d’altres, inclourà informació sobre l’ús i
beneficis de productes menstruals més perdurables, reutilitzables i innovadors, com ara la copa
menstrual i l’esponja marina menstrual.
- distribuir cartelleria en espais públics de Riudoms i informació al BIM i a les xarxes socials
municipals sobre aquesta campanya.

2. Que els equipaments públics de Riudoms que es determinin tinguin a disposició de manera
gratuïta compreses i tampons per a persones que les necessitin davant una situació d’urgència.
Que, un cop dins l’equipament, l’accés a aquests productes sigui discret i sense provocar
estigma. Que els equipaments públics habilitats amb aquest objectiu incorporin un element
distintiu a l’exterior per tal que la ciutadania en tingui coneixement. Posar en marxa aquesta
acció aquest any 2021.

3. Que l’Ajuntament de Riudoms habiliti per a aquest any i anys posteriors una partida als
pressupostos municipals amb la quantia suficient per fer front al conjunt d’accions descrites en
aquests acords i, en general, per a aquelles que promoguin el suport a les necessitats
menstruals.

4. Treballar la posada en marxa dels acords subscrits en aquesta moció amb els diversos
agents locals que hi poden estar més implicats i interessats: centres educatius; entitats locals,
sobretot aquelles focalitzades a treballar pels drets de les dones; ABS Riudoms; Espai Jove;
grups polítics municipals amb representació a l’Ajuntament; etc.

5. Instar al govern de la Generalitat de Catalunya a crear el Departament d’Igualtat i Feminisme
i que aquest impulsi una proposta de llei que elimini l’IVA dels productes menstruals i estableixi
com a dret legal l’accés lliure i gratuït a aquests productes en centres públics.

6. Notificar aquests acords al conjunt d’entitats de Riudoms i demanar-los que en facin difusió.
Fer-ne també difusió als mitjans públics municipals: BIM i xarxes socials". 

Fonaments de dret
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El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada pel grup municipal d’ERC-AM  per posar en marxa una
campanya que trenqui tabús sobre la menstruació i el climateri i per tal que els equipaments
públics de Riudoms disposin de compreses gratuïtes per a les persones que les necessitin.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM PER INCORPORAR UN13. 
PERMÍS DE MENSTRUACIÓ I CLIMATERI A L'AJUNTAMENT DE RIUDOMS

El Sr. Alcalde dóna la paraula a la Sr. Carme Cros, del grup municipal d’ERC-AM, perquè faci l’
explicació de la moció que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-
AM, per incorporar un permís de menstruació i climateri a l’Ajuntament de Riudoms , i
manifesta el següent:
 
«Bona nit, en el debat de l’anterior moció ja ens hem situat al voltant del tema que ara
tractarem: la menstruació i el climateri. Per tant, entro en matèria. Entre el vint-i-cinc i el
seixanta per cent de les dones pateixen dolor durant la menstruació. De fet, per una de cada
deu dones, aquest dolor és tan intens que les incapacita temporalment. Les dones també viuen
la menopausa, una etapa de la vida que es pot allargar fins a quinze anys. La pressió social fa
que les dones que pateixin dolor menstrual i els efectes de la menopausa molt sovint hagin d’
amagar-ho i fer veure que no passa res. Ara bé, la realitat és que aquestes situacions afecten
tan psicològicament com físicament a les dones i, per tant, dificulta el desenvolupament
habitual de les seves feines, i això sinó és reconegut i acceptat socialment es pot traduir en un
motiu més de discriminació laboral cap a les dones. Davant d’aquesta realitat i amb l’objectiu
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de reduir les desigualtats, es poden posar en marxa accions: una d’elles és que les dones que
ho necessitin puguin disposar d’un permís per tenir cura de la salut relacionada amb la
menopausa i la menstruació. De fet, en països com Japó i Corea del Sud, que són
capdavanters en aquest àmbit, ja existeixen aquests tipus de permisos. Ara aquest debat ha
arribat a Europa on cada vegada hi ha més col·lectius que reclamen i reconeixen l’impacte del
dolor menstrual i el climateri en la vida laboral. Precisament el sindicat intersindical CCC ha
posat en marxa una campanya amb aquest objectiu i el primer lloc on l’ha portat ha sigut a l’
Ajuntament de Girona, on ja s’està negociant un permís d’aquest tipus. I ara, des d’Esquerra
Republicana, plantegem que aquest mateix permís es posi en marxa a l’Ajuntament de
Riudoms. Aquest és un camí que tard o d’hora farà la societat, de moment nosaltres el
plantegem allà on tenim capacitat de fer-ho, que és a l’Ajuntament del nostre poble. Les dones
d’aquesta institució es mereixen que ho fem. Per tot plegat, des del grup d’Esquerra proposem
dos acords principals:
 
Primer: manifestar el compromís d’aquest consistori en incorporar un permís retribuït i voluntari
de menstruació i climateri, dirigit a les dones treballadores d’aquesta institució. Com a dret per
a totes les dones que necessitin acollir-s’hi.
 
I segon: instar a la Junta de Govern de l’Ajuntament a la negociació col·lectiva per tal de
vincular l’acord del nou permís retribuït de menstruació i climateri d’un mínim de vuit hores
mensuals amb la finalitat que sigui afectiu en un termini de sis mesos. Fins aquí. Merci».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Cros, i dóna la paraula a la resta de grups
municipals.

Tot seguit, el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i
manifesta el següent: «Sí, quan vaig estar parlant amb el company Ricard, ja vam estar mirant
el exemple de les dades de Girona i tot això i, amb la falta d’informació, m’he quedat una
miqueta curt. La meva intenció de vot serà l’abstenció per no saber com es podria donar el cas
de portar a terme des de l’Ajuntament aquest permís retribuït. No hi conto, primer hauria d’
haver parlat amb altres, per a poder veure com ho podíem manegar des d’aquí, però amb la
informació que he pogut llegir que ha sigut la de Girona, m’he quedat així una mica penjat. Ja
vaig parlar amb el meu company Ricard sobre aquest tema i la meva intenció de vot serà l’
abstenció perquè m’he quedat així una miqueta penjat. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al portaveu de la CUP.

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: «Sí,
bé, enllaçant amb la moció anterior, també creiem que l’administració ha de seguir el
reconeixement dels drets de les persones que menstruen, incloent la cura de la seva pròpia
salut i al respecte dels seus cicles vitals. Considerem encertada la moció i esperem que si, que
aquesta mesura que està sent pionera, sigui la norma a totes les administracions públiques de l’
Estat a partir d’ara. Nosaltres si que hi votarem a favor».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo,
portaveu del grup municipal de Junts per Riudoms.

El Sr. Jordi Domingo manifesta el següent: «Sí. Referent a aquesta moció que ens ocupa,
constatem una vegada més que es porten a aprovació aquest plenari qüestions que d’una
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manera o altra són reiteracions d’accions o situacions que aquests governs ja apliquen al seu
dia a dia. I en aquest cas, d’una manera més extensa a la que es proposa en a moció
presentada. Així que qualsevol persona de la plantilla d’aquest Ajuntament sap perfectament
que en cas, en qualsevol cas, en casos d’indisposició o molèstia pot disposar d’unes hores
sense necessitat de donar detalls del motiu, per la qual cosa considerem innecessària aquesta
moció. De totes maneres portarem o traslladarem aquesta proposta a la taula de negociació
dels treballadors per si es considera oportú incloure dins dels acords. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i pregunta si hi ha alguna intervenció més,
per part del grup que presenta la moció.

A continuació, intervé la Sra. Carme Cros que manifesta el següent: «Sí. Bé, el company Jordi
diu que les treballadores de l’Ajuntament i els treballadors de l’Ajuntament disposen d’unes
hores determinades, però s’ha de fer una reflexió. Aquestes hores són per tothom, tant pels
homes com per les dones, és a dir, no es té en compte l’especificitat de les dones i encara
menys de les dones que puguin tenir forts dolors de la menstruació o forts efectes durant la
menopausa, per tant, l’argument que esteu utilitzant per rebutjar la proposta que hem fet, la
veritat és que l’argumentari discrimina a les dones, tal qual. Discrimina a les dones perquè en
definitiva afavoreix de la mateixa manera als homes que a les dones, però les dones en
definitiva es discriminen. La veritat es que pensàvem que faria, que votarien igual i que farien el
mateix que a Girona. Som perfectament conscients que el permís que s’ha acceptat a Girona
no és retribuït, si no que les hores que no es treballin caldrà de recuperar-les durant els
següents tres mesos. Així ho aprovaran al dia catorze de juny en un ple ordinari i s’aplicarà a
continuació, esperem, abans de que es finalitzi l’estiu. Aplaudim a l’Ajuntament de Girona, no
és exactament el que vostès ens proposen però bé, pensem que hauríem de fer el mateix a
Riudoms. Perquè no es comprometen en aplicar aquesta mesura aquí, a Riudoms? Les dones
de l’Ajuntament i segurament les dones de Riudoms ho aplaudirien. És una llàstima que no
votin a favor. Fins aquí la nostra intervenció, de totes maneres gràcies al company de la CUP
per votar a favor. Gràcies».
 
A continuació, el Sr. Jordi Domingo demana la paraula per manifestar el següent: «A veure, jo
no estic d’acord amb la interpretació que ha fet la regidora Cros, perquè el que he dit és que és
inclusiu, precisament el que no es fa és diferenciació. Si una persona indistintament del seu
sexe té una molèstia, sense qüestionar-ho se li aplica, i no se li pregunta quina és la raó, això
perquè quedi clar, i en segon lloc si mal no recordo jo crec que en cap moment he dit que no
votaríem en contra o a favor. No m’hi he pronunciat. Gràcies».
 
I per finalitzar, el Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna intervenció més.

Tot seguit, el Sr. José Manuel Hernández manifesta el següent: «Per ara ja està, ja he dit que
em falta informació, ho he parlat amb el regidor, estic d’acord amb el fons de la moció. El cas
és que no vull votar una cosa que no ho se, per això m’abstindré. En el fons, està tot correcte,
quan vaig parlar amb el company, quan me la va estar comentant i m’ha faltat aquesta
informació, per això m’abstindré en aquesta moció. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, que
manifesta el següent: «Sí, bé, un parell de reflexions. La primera que crec que és positiu que es
porti a votació o que es proposi davant d’aquesta moció més enllà, que en Jordi Domingo diu
que s’està aplicant a nivell general a l’Ajuntament, perquè al final també un dels objectius que
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persegueix la moció és visualitzar un problema que afecta a una part concreta de la població,
en aquest cas de les dones i que, com hem dit abans, a l’anterior moció, són fets també de
discriminació moltes vegades. I en segon lloc una reflexió una mica, tornant a debat d’abans,
sobre l’equitat i la igualtat: hi ha un gràfic molt representatiu sempre a internet, que a vegades
hi ha una persona que és més baixeta i un altra que és més alta i se li posa el mateix “alçador”
a les dues persones i això representa la igualtat, l’equitat és posar un “alçador” més gran a la
persona més baixeta perquè les dues persones estiguin a la mateixa alçada. Amb això què vull
dir: que el fet de que ja s’estigui implementant aquesta mesura a nivell general o en part, en
unes hores, per tots els treballadors de l’Ajuntament, no hauria d’anar en contra o no s’hauria d’
entendre diferent del fet de que hi hagi una discriminació positiva en alguns casos en què si es
requereix. I, per tant, fomentar aquesta equitat i a vegades mal entesa, no la igualtat de
persones perquè no totes les persones tenen les mateixes circumstàncies personals i vitals i,
per tant, a vegades sí que s’ha de fer un esforç en la discriminació positiva i nosaltres ho
entenem així i per això, teníem previst votar a favor, més enllà del que ha explicat el Jordi
Domingo, que nosaltres no n’érem coneixedors, particularment. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dóna la paraula a la Sra. Carme Cros.

La Sra. Carme Cros intervé i manifesta el següent: «Bé. Perdó. Bé, continuo. Em sap greu però
jo he sobreentès que des del govern la moció no acabava de fer el pes, així ho he entès al
començament i, per altre banda, que quedi clar que nosaltres el que preteníem és que el
permís pensem que ha de ser retribuït i que considerem que a Girona és un primer pas. El que
s’ha fet és un primer pas, que és el que vindrà perquè esperem que la tessitura sigui aquesta.
Bé, fins aquí la meva intervenció. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Cros, i manifesta el següent: «Abans de portar a
votació aquesta moció només fer la reflexió de que, en tot cas, com a govern intentàvem
transmetreu que això ja es fa, és cert, no es pregunta el motiu, només es dona el permís i ja
està i es fa amb tothom que ens el demana i que, per tant, només farem aquesta reflexió i
afegíem que, en tot cas, que si ho volem titular com a tal i que quedi clar que aquest permís és
pel que és, doncs ho portaríem a la taula de negociació del conveni. La taula és una negociació
que és l’òrgan que li toca. Només aquesta reflexió i també és cert que, com a govern, des del
primer moment volíem fer la reflexió de que ja s’estava fent però en tot cas, ja que hi som ho
dic, que votarem a favor de la moció perquè per suposat, si ja ho estem fent, no hi podem estar
en contra.

Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb l'abstenció del Sr. José Manuel Hernández, i amb el vot a
favor dels Srs. Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit
Albesa, Josep Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric
Jódar i l'Alcalde-President, aprovar el contingut de la moció.
 

Fets
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En data 16  de maig  de 2021 el grup municipal d’ERC-AM ha presentat una moció per a
incorporar un permís de menstruació i climateri a l'Ajuntament de Riudoms, per a ser tractada
en el Ple ordinari (registre núm. 4312990004-1-2021-002306-2). El text literal de la qual és el
següent:
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM PER INCORPORAR UN
PERMÍS DE MENSTRUACIÓ I CLIMATERI A L’AJUNTAMENT DE RIUDOMS
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
Segons diverses dades científiques, entre el 25% i el 60% de les dones pateixen dolor durant la
menstruació, és a dir, dismenorrea, un tema encara avui tabú i que s’ha tractat d’invisibilitzar
durant dècades. De fet, entre un 1% i un 15% de les persones que pateixen dismenorrea
pateixen dolors molt intensos i invalidants que les incapacita temporalment.
 
Les dones també viuen el climateri, una etapa fisiològica causada pel cessament de la funció
ovàrica, i es caracteritza per canvis morfològics, funcionals i psicològics. És el pas de l’etapa
fèrtil a la situació de repòs ovàric. Comprèn els períodes de premenopausa i menopausa, i té
una durada d’entre 5 i 15 anys.
 
Patir dolor durant la regla és un fet que s’ha normalitzat socialment, però que no ho és i menys
quan impedeix desenvolupar amb normalitat la teva vida quotidiana. El mateix succeeix amb el
climateri. La pressió social provoca que les persones que pateixen dolor menstrual i els efectes
del climateri hagin d’amagar-ho i fer veure que no “passa res”, però la realitat és que aquestes
situacions afecten psicològicament i físicament i, per tant, dificulten el desenvolupament
habitual de les seves feines.
 
El dolor invalidant que pot provocar la regla i també els efectes del climateri, si no són
reconeguts, es poden traduir en un motiu més de discriminació laboral de les dones, ja que
afecten directament a la seva capacitat laboral i, per tant, poden contribuir a la bretxa laboral i
significar un nou sostre de vidre dins les carreres laborals, així com a la seva economia.
 
Disposar de fins a 12 dies l’any reconeguts per tenir cura de la salut relacionada amb la
menstruació i climateri, en cas que es necessiti, té una conseqüència positiva en relació amb la
reducció d’aquestes desigualtats. Trencar tabús relacionats amb la menstruació i el climateri és
una mesura que permet seguir avançant en la fi de les desigualtats de gènere.
 
D’aquí la proposta d’alguns països que regulen les situacions laborals derivades de la
menstruació i el climateri per tal de garantir un permís que doni cobertura a aquesta necessitat
de cura, com el Japó, Corea del Sud o Taiwan, que porten la capdavantera en aquesta
temàtica i les seves treballadores fa anys que poden gaudir d’aquest permís en diferents
formats.
 
Cada cop més, hi ha veus de col·lectius i moviments feministes que reclamen la necessitat de
reconèixer l’impacte del dolor menstrual i el climateri en la vida laboral. És el cas de la
Intersindical CSC que ha iniciat la campanya “FORA TABÚS, GUANYEM DRETS: permís
retribuït de menstruació i climateri”. De fet, l’Ajuntament de Girona acaba d’aprovar un permís
voluntari d’aquest tipus.
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Per tots aquests motius, el Grup Municipal d’ERC-AM proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents acords:
 
ACORDS
 
1. Manifestar el compromís d’aquest consistori en incorporar un nou permís retribuït i voluntari
de menstruació i climateri dirigit a les dones treballadores d’aquesta institució, com a dret per a
totes les dones que necessitin acollir-s’hi.
 
2. Instar la Junta de Govern de l’Ajuntament a la negociació col·lectiva per tal de vehicular l’
acord del nou permís retribuït de menstruació i climateri d’un mínim de 8 hores mensuals, amb
la finalitat que sigui efectiu en el termini de 6 mesos.
 
3. Traslladar aquests acords a la representació unitària i sindical de les persones treballadores,
a les entitats i plataformes feministes del municipi, a l’Associació Catalana de Municipis i a la
Federació de Municipis de Catalunya".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada pel grup municipal d’ERC-AM   per incorporar un permís de
menstruació i climateri a l'Ajuntament de Riudoms.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.
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MOCIÓ PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER14. 
RIUDOMS, ERC-AM I CUP-AM PER TAL DE FER EL PAGAMENT D'IMPOSTOS ESTATALS
A L'AGÈNCIA TRIBUTÀRIA DE CATALUNYA (ATC)

El Sr. Alcalde manifesta el següent: «En aquest cas, és una moció que respon també a aquella
reunió que comentàvem en una moció passada, que és una moció presentada conjuntament
pels grups municipals de Junts per Riudoms, Esquerra Republicana de Catalunya i de la
Candidatura d’Unitat Popular, per tal de fer el pagament d’impostos estatals en l’Agència
Tributaria de Catalunya, una moció que ens proposaven tant l’Assemblea Nacional Catalana -
Riudoms per la Independència com el Consell per la República de l’acció de Riudoms. Si se’n
volen llegir els acords?. Començarà el grup municipal de Candidatura d’Unitat Popular.
 
A continuació, intervé el Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, que manifesta
el següent: «El primer acord és instar a l’Ajuntament de Riudoms que realitzi el pagament dels
impostos estatals a través de l’Agència Tributaria de Catalunya. Per aquest motiu i d’acord amb
l’obligació dels òrgans administratius d’actuar sota els principis d’eficiència, es requereix a l’
alcalde o a l’òrgan amb qui delegui que practiqui el pagament de tots els impostos estatals a
través de l’Agència Tributaria de Catalunya».

El Sr. Arnau Salvat, del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «Demanar al
govern de la Generalitat de Catalunya que incrementi els recursos de l’Agència Tributaria de
Catalunya, per tal que pugui afrontar amb condicions el repte de ser la principal administració
recaptadora d’impostos a Catalunya.

En tercer, animar a la resta d’Ajuntaments de Catalunya a fer el pagament de tots els impostos
estatals a través de l’Agència Tributaria de Catalunya».

El Sr. Jordi Domingo, portaveu del grup municipal de Junts per Riudoms, intervé i manifesta el
següent: «Quart acord i últim, emetre un certificat d’aquest acord als departaments de
presidència i de la vicepresidència de la Generalitat de Catalunya i a l’Agència Tributària
Catalana, a l’Associació Catalana de Municipis (ACM), a la Federació de Municipis de
Catalunya (FMC), a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI), al Consell per la
República i a l’Assemblea Nacional Catalana. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix les intervencions, i dóna la paraula al portaveu del grup municipal del
PSC.
 
Tot seguit, el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i
manifesta el següent: «Sí, gràcies. A veure, per aquesta moció, d’entrada estem en contra del
seu plantejament de fons, com defensa la sobirania fiscal per a Catalunya, perquè no és el que
disposa l’Estatut ni la Constitució. Defensem un nou acord de finançament per a Catalunya just
i solidari, amb un govern que lluiti amb l’eficàcia pel rigor de la corrupció, el frau i les pràctiques,
a partir dels principis de retribució de la riquesa, justícia social, reconeixement, esforç de la
ciutadania, i tenint en compte l’objectiu de contribuir a repartir de forma justa les càrregues
impositives i les desigualtats creatives, l’economia, la creació d’ocupació i garantir l’
accessibilitat de la quantitat de serveis públics. A més, sobre la recaptació d’impostos a
Catalunya, com a argumentari, dir-vos que defensem impulsar una forma fiscal orientada a
assolir un sistema d’impositius més just i progressiu, per ampliar les bases fiscals i incrementar
la recaptació dels recursos fiscals propis, en concret les propostes de reduir la competència
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fiscal d’Espanya i de la Unió Europea, participant en els debats per assolir una major
coordinació en els impostos, amb unes bases més nobles, especialment els impostos sobre la
riquesa, patrimoni, associacions, societats i relacionats, estudiar la introducció de les millores
de la modificació del tram autonòmic de l’IRPF, amb l’objectiu de gravar de forma més eficaç
les rendes més altes de treball i de capital, i com no, en el govern de la Generalitat, ha rebut el
2020 la xifra de 3.225.000 euros corresponents al fons del COVID, segons la comunitat
autònoma que té més recursos de tot l’estat. A més d’aquest fons es va afegir la suspensió de
les regles fiscals de l’any 2020 i 2021, tant per les comunitats autònomes com per les locals. En
aquest sentit els ajuntaments catalans podrien utilitzar 2 milions i mig d’euros del seu romanent
a causa de la suspensió de les regles fiscals. Ara mateix, la Generalitat no ha mostrat la
mateixa sensibilitat que el govern de l’Estat, en aquest sentit, no ha fet cap esforç per
compensar els ajuntaments que estan assumint funcions que no els hi pertoquen,
competències que no els hi són pròpies, però ho fan perquè algú ha d’atendre a la ciutadania i
el teixit social, mai davant d’aquestes emergències socials i econòmiques que estem patint.
Nosaltres, des del grup del PSC, seguirem treballant per la derogació definitiva de la reforma
local del PP, l’adopció de la nova llei de bases de règim local per regular el marc competencial
de les autonomies locals, i una llei d’hisendes locals per impulsar la necessària suficiència
financera que han de tenir els nostres ajuntaments. Moltes gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández i manifesta el següent: «Si algun dels
grups presentants de la moció pot fer, o vol fer, alguna intervenció més?. Entenc que no.
Només per tenir clar una dada, actualment la Generalitat només recapta el 5’3% dels impostos
que es recapten a Catalunya, que bàsicament són aquells que li són propis, el regidor del PSC
deia que l’estat se’n feia càrrec, bé, se’n fa càrrec amb els nostres impostos, o sigui no amb
uns impostos que no surten d’un altre lloc. Bé, només feta aquesta reflexió portarem a
aprovació aquesta moció».

Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb el vot en contra del Sr. José Manuel Hernández, i amb el vot
a favor dels Srs. Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit
Albesa, Josep Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric
Jódar i l'Alcalde-President, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 16 de maig de 2021 els grups municipals de Junts per Riudoms, d'ERC-AM i la CUP-
AM han presentat una moció conjunta per tal de fer el pagament d'impostos estatals a l'Agència
Tributària de Catalunya (ATC), per a ser tractada en el Ple ordinari (registre núm. 4312990004-
1-2021-002308-2). El text literal de la qual és el següent:
 
 
"MOCIÓ QUE PRESENTEN CONJUNTAMENT ELS GRUPS MUNICIPALS DE JUNTS PER
RIUDOMS, ERC-ACORD MUNICIPAL I CUP-ALTERNATIVA MUNICIPALISTA AMUNT PER
TAL DE FER EL PAGAMENT D’IMPOSTOS ESTATALS A L’AGÈNCIA TRIBUTÀRIA DE
CATALUNYA (ATC)
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1.- Exposició de motius
 
La recaptació tributària consisteix en l’exercici de les funcions administratives conduents al
cobrament dels deutes tributaris. L’Estat gaudeix de la potestat originària per a establir tributs, i
les comunitats autònomes i la resta d’entitats locals poden establir i exigir tributs d’acord amb la
Constitució i les lleis.
 
Per tant, cada administració disposa de la possibilitat d’establir i exigir tributs d’acord amb el
marc legal esmentat. Això no obsta, però, a què entre elles es puguin dur a terme convenis i
acords en la gestió i recaptació, així es recull per exemple a l’article 5.4 de la Llei 58/2003, de
17 de desembre, general tributària, en la qual s’estableix que l’Estat i les comunitats autònomes
podran subscriure acords de col·laboració per a l’aplicació dels tributs.
 
Sense anar més lluny, la Generalitat de Catalunya, per mitjà de l’Agència tributària de
Catalunya (ATC), va tenir un conveni subscrit amb l’Agència estatal d’administració tributària
(AEAT) que es va iniciar el dia 26 de setembre de 2006, en el qual l’AEAT assumia la gestió en
la via executiva dels ingressos de dret públic gestionats per la Comunitat autònoma de
Catalunya, i en el qual es regulava, entre altres, com es feien les transferències de fons
recaptats per part de l’AEAT cap a l’ATC.
 
Per tant, podem concloure que l’efecte material de pagar els impostos estatals, que
habitualment recaptava l’AEAT, a l’ATC és una acció que té un encaix legal i que, a més, dona
compliment al principi de finestreta única, de tal manera que es facilita al ciutadà la presentació
de la documentació a les diferents administracions.
 
Actualment, la Generalitat tan sols recapta el 5,3 % dels impostos que paguem les catalanes i
els catalans, bàsicament aquells que són propis de la Generalitat (grans establiments
comercials, habitatges buits, actius no productius…) i aquells cedits per l’Estat espanyol
(successions i donacions, patrimoni, actes jurídics documentats i transmissions patrimonials).
Els grans impostos (IVA, IRPF, IS) els recapta l’Estat directament i en transfereix una part a les
comunitats autònomes.
 
Un criteri de subsidiarietat i de simplificació administrativa, aconsella efectuar tots els
pagaments d’impostos a un únic destinatari, que és l’ATC. En aquest sentit, aquesta ja ha
signat molts convenis de recaptació d’impostos amb ajuntaments i diputacions, fet que provoca
una implantació cada vegada més forta a tot el territori, així com una visió d’ens recaptatori,
més enllà de les actuacions merament locals. Cal, ara, que els governs locals actuïn de manera
directa per enfortir l’ATC, per tal que sigui una entitat realment propera als ciutadans i a les
administracions catalanes, i pugui actuar amb l’eficàcia necessària.
 
Cal també que les administracions públiques animem el Govern de Catalunya perquè destini
els recursos suficients perquè l’ATC tingui unes dimensions adequades, per tal que pugui ser la
receptora de la pràctica totalitat de l’esforç impositiu generat a Catalunya a través de la seva
ciutadania i de les seves institucions, i fer efectiu el principi de proximitat, seguretat, eficiència i
simplificació que la política de recaptació tributària requereix.
 
2.- Fonaments de dret
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2.1.- Competència de l’ATC en el cobrament d’impostos estatals
 
L’article 204 de l’Estatut d’autonomia de Catalunya, diu:
 
“1. La gestió, la recaptació, la liquidació i la inspecció de tots els tributs propis de la Generalitat
de Catalunya, i també, per delegació de l’Estat, dels tributs estatals cedits totalment a la
Generalitat, corresponen a l’Agència Tributària de Catalunya.
2. La gestió, la recaptació, la liquidació i la inspecció dels altres impostos de l’Estat recaptats a
Catalunya corresponen a l’Administració tributària de l’Estat, sens perjudici de la delegació que
la Generalitat en pugui rebre ni de la col·laboració que es pugui establir especialment quan ho
exigeixi la naturalesa del tribut.”
 
La recaptació dels impostos estatals és una matèria de competència estatal, que amb el
procediment de pagament d’impostos a l’ATC en res es desvirtua, ja que la fórmula que es
proposa senzillament consisteix a enviar la documentació a l’AEAT emprant l’ATC d’acord amb
la forma habitual, mitjançant la seu electrònica habilitada a la plataforma d’internet de l’AEAT, i
quan s’introdueix la forma de pagament es diu que es farà efectiu per domiciliació bancària,
amb un càrrec que es fa al compte que facilita l’ATC.
 
De fet, el que succeeix és que s’usa com a intermediari, a l’hora de fer el pagament, l’ATC, ja
que, en lloc de posar el compte bancari de l’entitat local, es posa el que l’ATC té assignat a les
entitats locals en funció de la província de la qual depenen. No hi ha, per tant, assumpció de
competències estatals.
 
2.2.- Òrgan competent per a l’ordenació dels pagaments
 
L’ordenació del pagament és l’operació comptable que reflecteix l’acte en virtut del qual l’
ordenador de pagaments, basant-se en una obligació reconeguda i liquidada, expedeix i
autoritza la corresponent ordre de pagament contra la tresoreria de l’entitat. D’acord amb l’
article 21.1.f de la Llei de bases de règim local 7/1985,correspon aquesta competència a l’ 
alcalde essent una competència delegable art. 21.3 de la LBRL 7/1985., 
 
2.3.- Ordenació de pagaments davant de l’ATC
 
El pagament efectuat per mitjà de l’ATC és un pagament realitzat de manera correcta i d’acord
amb la normativa tributària de l’Estat espanyol.
 
Certament, el pagament ha d’efectuar-se a favor del Tesoro Público, però la normativa
tributària admet diverses formes d’efectuar el pagament, i una d’aquestes formes és la
domiciliació bancària. Així, l’article 33 del Real Decreto 939/2005, de 29 de juliol, que aprova el
Reglament General de Recaptació, diu:
 
 “Artículo 38. Pago mediante domiciliación bancaria.
 
1. La domiciliación bancaria deberá ajustarse a los siguientes requisitos:
a) Que el obligado al pago sea titular de la cuenta en que domicilie el pago y que dicha cuenta
se encuentre abierta en una entidad de crédito. En los términos y condiciones en que cada
Administración lo establezca, el pago podrá domiciliarse en una cuenta que no sea de
titularidad del obligado, siempre que el titular de dicha cuenta autorice la domiciliación.
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b) Que el obligado al pago comunique su orden de domiciliación a los órganos de la
Administración según los procedimientos que se establezcan en cada caso.
2. Los pagos se entenderán realizados en la fecha de cargo en cuenta de dichas
domiciliaciones, considerándose justificante del ingreso el que a tal efecto expida la entidad de
crédito donde se encuentre domiciliado el pago, que incorporará como mínimo los datos que se
establezcan en la orden ministerial correspondiente.
3. En aquellos casos en los que el cargo en cuenta no se realice o se realice fuera de plazo por
causa no imputable al obligado al pago, no se exigirán a este recargos, intereses de demora ni
sanciones, sin perjuicio de los intereses de demora que, en su caso,     corresponda liquidar y
exigir a la entidad responsable por la demora en el ingreso.
4. La Administración establecerá, en su caso, las condiciones para utilizar este medio de pago
por vía telemática.”
 
Per tant, estem davant d’uns pagaments que es fan amb la modalitat de domiciliació bancària i
que estan previstos als models, tant de l’IVA com de l’IRPF, on hi ha les caselles corresponents
per a poder indicar el compte bancari de càrrec de l’import que s’ha de satisfer a l’erari públic.
En conseqüència, la domiciliació bancària està regulada i acceptada per l’AEAT.
 
També és evident que els pagaments es realitzen amb autorització del titular del compte, que
és la pròpia ATC, que té aprovats els models corresponents perquè es faci aquest pagament i,
alhora, té dissenyat el circuit informàtic per a poder-ho dur a terme.
 
2.4.- Alliberament del deute tributari pel pagament efectuat davant l’ATC
 
L’article 64 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributària, preveu:
 

“Los obligados tributarios podrán consignar el importe de la deuda tributaria y, en su
caso, de las costas reglamentariamente devengadas en la Caja General de Depósitos
u órgano equivalente de las restantes Administraciones públicas, o en alguna de sus
sucursales, con los efectos liberatorios o suspensivos que las disposiciones
reglamentarias determinen.”
 

En conseqüència, el pagament davant l’ATC produeix efectes alliberadors del pagament del
deute tributari, tal i com es reconeix de forma expressa, i així s’ha acceptat per part de l’
Agència Tributària en alguna de les seves resolucions.
 
2.5.- Responsabilitat per a la no presentació dins de termini dels corresponents
impresos de declaració
 
El procediment de pagament per mitjà de l’ATC dels impostos consisteix a omplir
convenientment els documents oficials aprovats per l’Estat, a respectar el calendari del
contribuent i a pagar el que pertoca en cada cas i dins dels terminis que té aprovats l’Estat
espanyol per normativa de cada tribut.
 
Cal diferenciar, per una banda, la formalització i presentació de models i, per una altra, el
pagament que se’n derivi.
 
Pel que fa als primers: formalització i presentació, no hi ha cap canvi, ja que els models que s’
usen són els estatals i s’envien igualment a l’AEAT des de l’oficina virtual creada a la pàgina
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web de l’Agència Estatal Tributària. Per tant, la seva presentació dins o fora de termini en res
depèn de la forma en què es faci el pagament i, per tant, no ha de comportar desobediència a
la normativa espanyola.
 
No hi ha d’haver infracció per aplicació dels articles 198 i 199 de la Llei General Tributària, que
classifica com a infracció tributària el fet de no presentar o presentar incorrectament les
autoliquidacions o declaracions tributàries.
 
2.6.- Responsabilitat pel no pagament dins de termini
 
El pagament fora de termini és objecte de la imposició dels corresponents recàrrecs per
presentació extemporània, però aquest fet es pot donar tant si es paga els impostos
directament a l’AEAT com a l’ATC.
 
El fet de fer el pagament per mitjà de l’ATC, si es fa amb temps suficient, i aquesta és diligent
en les seves actuacions, no té per què pressuposar que els pagaments es faran fora de termini.
Cal, per tant, ser diligents i respectar els terminis que marca l’ATC, que aconsella que el dia 15
de cada mes els impresos estiguin degudament presentats per tal de tenir temps material per a
tancar tot el procés.
 
Per altra banda, des de l’any 2012, en què es va usar per primer cop aquest sistema, tothom
que l’ha usat (empreses, entitats locals i ciutadans) consta al corrent de pagament segons el
mateix Estat. En conseqüència, la pràctica d’aquests anys avala aquest sistema que de cap
manera ha estat considerat incorrecte per part de l’AEAT, sinó que l’avala el fet d’acceptar-lo.
 
A més, l’AEAT, en els supòsits d’endarreriment d’abonament de quantitats rebudes en
concepte de liquidacions tributàries de l’Estat per part de l’ATC, tenint en compte l’aplicació de l’
article 64 LGT com s’ha descrit a l’apartat 2.4, que preveu els efectes alliberadors del deute
tributari, no ha d’aplicar cap recàrrec de constrenyiment ni sanció o, si és el cas, els ha d’
anul·lar.
 
2.7.- Ús de l’anomenada finestreta única
 
La llei 39/2015, reguladora del procediment administratiu comú de les administracions
públiques, regula a l’article 16.4 la possibilitat que els escrits, documents i sol·licituds dels
ciutadans es puguin presentar, entre altres, al registre de qualsevol òrgan administratiu que
pertanyi a qualsevol administració. En sentit similar, l’article 13.4 de l’esmentada Llei estableix
com a dret dels ciutadans comunicar-se amb l’administració a través d’un punt d’accés general
electrònic. Per tant, fent ús d’aquesta possibilitat legal, la presentació de documents a l’ATC,
atès que és l'òrgan administratiu de la Comunitat autònoma de Catalunya, és correcte i
emparat per norma legal.
 
A més, l’AEAT, en els supòsits d’endarreriment d’abonament de quantitats rebudes en
concepte de liquidacions tributàries de l’Estat per part de l’ATC, no ha aplicat cap recàrrec de
constrenyiment ni sanció o, si és el cas, els ha anul·lat.
 
Per tot l’exposat, els grups municipals de Junts Per Riudoms, ERC-Acord Municipal i CUP-
Alternativa Municipalista AMUNT proposen al Ple de l’Ajuntament de Riudoms l’adopció dels
següents :ACORDS
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 Instar a l’Ajuntament de Riudoms que realitzi el pagament dels impostos estatals a través de1.-

l’Agència Tributària de Catalunya (ATC). Per aquest motiu, i d'acord amb l’obligació dels òrgans
administratius d’actuar sota els principis d’eficiència, es requereix a l’Alcalde, o òrgan en qui
delegui, que practiqui el pagament de tots els impostos estatals a través de l’ATC.
 
2.- Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que incrementi els recursos de l’ATC per
tal que pugui afrontar amb condicions el repte de ser la principal administració recaptadora d’
impostos a Catalunya.

 
3.- Animar la resta d’ajuntaments de Catalunya a fer el pagament de tots els impostos estatals
a través de l’ATC.
 
4.- Trametre un certificat d’aquest acord als Departaments de Presidència i de Vicepresidència
de la Generalitat de Catalunya i a l’ATC, a l’Associació Catalana de Municipis (ACM), a la
Federació de Municipis de Catalunya (FMC), a l’Associació de Municipis per la Independència
(AMI), al Consell per la República (CxR) i a l’Assemblea Nacional Catalana".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR la moció presentada conjuntament pels grups municipals de Junts per Riudoms,d'
ERC-AM i la CUP-AM per tal de fer el pagament d'impostos estatals a l'Agència Tributària de
Catalunya (ATC).

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.
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 ASSUMPTES URGENTS

ASSUMPTES URGENTS15. 
No n'hi ha.

 PRECS I PREGUNTES

PRECS I PREGUNTES16. 
 
El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Començarem amb l’ordre habitual i les farem totes juntes,
per tant José Manuel, tens la paraula com a representant del PSC de Riudoms.

1/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal del PSC:

El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el
següent: «Gràcies Alcalde. Res, més que res preguntes per nosaltres mateixos, perquè els
nostres votants m’ho han demanat, era preguntar si els contenidors aquests que vam treure del
pavelló ha sigut perquè ja no s’ha pogut més, si no era millor posar els cartells dissuasius, o ha
sigut algú amb la campanya de la bona brossa que ha dut a terme treure aquells contenidors
per la gent de per allà, perquè hi ha hagut algun veí que s’ha queixat, però bé, eren molt
problemàtics, que això també ho trobo bé. L’únic que nosaltres per la nostra part haguéssim
posat alguns cartells dissuasius, però bé, que sabem que tot, en acabat, la gent continua fent el
que vol, quan hi vol llançar impropis doncs hi llança impropis.

Una altra qüestió també era allò dels solars que hi ha al carrer d’Enric Castro Casanoves, a
veure si es podia contactar també amb el propietari, que fessin la neteja que toca, perquè les
tanques han caigut, jo personalment les he posat tres vegades, i les tres vegades s’han tornat a
treure, no sé si hi ha alguna manera d’anclar-les millor, però suposo que si que en tindríeu, i
reclamar-li al propietari que faci el favor de tenir el solar en condicions i net.

Una altra cosa que també m’han traslladat els veïns és que al carrer de la Muralla de la Font
Nova, on s’han estat practicant aquelles obres, a tot el llarg del carrer, des de la cantonada d’
Enric Castro fins la cantonada on hi ha la floristeria, han sortit un munt d’esquerdes als
paviments, i volia saber si n’éreu conscients d’això, si amb els tècnics ho havíeu mirat o encara
no teníeu constància d’això.
 
I per últim part, acabo ja, allò de la ruta blava aquella que vam parlar de la riera que va des del
polígon de Riudoms fins a Cambrils, i el projecte que s’està duent a terme. Des del Consell he
volgut buscar les informacions però no he sabut trobar res. Moltes gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar,
portaveu del grup municipal de la CUP.
 
 
2/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT:

El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta el següent: «Vam presentar dues bateries de preguntes
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per escrit, sobre la impressió i repartiment del BIM, i sobre la formació del personal del servei
de menjador, i a banda formularem algunes preguntes més.

2.1/ Sobre la gestió del bloc de la plaça de l’arbre, volem fer algunes preguntes sobre el cas
aquest. Durant la intervenció de l’alcalde al programa de TV3, a Planta Baixa, es va dir que l’
Ajuntament es va limitar a complir la normativa durant el tall de subministrament, ens podrien
especificar quin és el pretext normatiu que va justificar el tall en el subministrament d’aigua? L’
equip de govern era coneixedor de que realitzaria un tall de subministraments bàsics quan l’
estat d’alarma estava vigent i precisament llavors estaven prohibides aquest tipus d’
actuacions?.
 
També relacionat amb aquest cas, veïns de comerços propers a l’edifici ens van explicar que
en el darrer any s’han produït problemes de convivència amb les persones que viuen al bloc,
per això volíem preguntar si en el darrer any, quines tasques havia realitzat l’ajuntament per
intentar solucionar aquests problemes de convivència; si s’ha contactat amb alguna entitat,
institució, educadors socials, que puguin intervenir en la gestió d’aquests conflictes, i quina
proposta té l’equip de govern per tal d’intentar resoldre tant el problema relacionat amb l’
habitatge com el problema relacionat de la convivència.

2.2/ Després un altre bloc de preguntes sobre les subvencions al sector comercial i empresarial
de Riudoms, arran de la COVID, l’any passat es van aprovar uns ajuts amb el vot favorable de
tots els grups municipals, llavors ara que ja ha passat un any volíem saber quants comerços o
empreses s’han acollit a aquest ajut?; quants comerços no s’hi ha pogut acollir?; i quins són els
motius principals pels quals se’ls hi ha denegat la sol·licitud?; i si el pressupost dedicat de
45.000 euros ha sigut suficient o no?.

2.3/ Després, sobre les obres al carrer Nou i el manteniment de la plaça Petita i la plaça de l’
Església.

En primer lloc fem un prec, que és demanar a l’Ajuntament que planifiqui de forma eficient tota
la informació i el desenvolupament de les obres. Això ho diem arran de dos casos, en el primer
cas, les obres del carrer Nou es va demostrar que la pressió dels veïns i les veïnes, que no
podien aparcar durant un mes, va fer recapacitar a l’Ajuntament i organitzar les obres de forma
diferent. I després en el cas de substitució de rajoles a la plaça Petita, també som coneixedors
que hi ha hagut queixes per part dels comerços que l’utilitzen.

Llavors volem fer un parell de qüestions al voltant de les places. L’ajuntament té algun
esborrany o projecte de remodelació integral de la plaça de l’Església i de la plaça Petita per
aquesta legislatura? És evident que l’estat de les places cada dia també és més deficient i
problemàtic, i ens referim per exemple a l’estat de les escales, rajoles i vegetació de les dues
places, o a la decisió de limitar el trànsit, una mesura que estava implementada, i que ara ben
bé no sabem si està en aplicació o no.
 
2.4/ Després, en relació amb les activitats lúdiques i culturals de l’estiu, ja s’ha fet referència a l’
informe de presidència, llavors en aquest sentit demanem que l’Ajuntament faci un esforç per
programar activitats, tal com fan altres municipis, i que també tingui en compte a les entitats
que hi participaven, i també que facin una comunicació integral, a poder ser, d’aquestes
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activitats, perquè l’any passat va ser tot amb comptagotes, i no sabíem ben bé si tindríem un
esdeveniment, si no el tindríem, fins poques setmanes abans, que entenem que l’any passat
havia de ser així, però que enguany suposem que es podrà fer amb una mica més d’antelació.

2.5/ Respecte a l’organització de l’Escola de Lleure, demanem també que l’Ajuntament informi
al més aviat possible sobre l’organització de l’escola, ja que hi ha famílies dons que aviat
hauran de començar a organitzar la conciliació familiar, i també, tal i com vam fer l’any passat,
demanem que l’ajuntament doni informació sobre possibles ajuts, i alhora es plantegi una
rebaixa econòmica a les famílies que ho puguin acreditar, ja sigui per situació d’atur, d’ERTO,
casos de rendes baixes, etc. Més enllà dels que ja deia l’ajuntament que feia a través de les
beques de serveis socials.

2.6/ En relació a l’accés gratuït a la piscina per a famílies amb dificultats econòmiques, l’any
passat, a proposta de la CUP i amb l’imprescindible col·laboració de Càrites i Amics de
Riudoms, es va realitzar un pla pilot perquè aquest tipus de famílies poguessin accedir durant
«X» dies de l’estiu a la piscina municipal, l’equip de govern ho va tenir en compte al pressupost
municipal del 2021, llavors ens agradaria saber en quin estat està aquesta qüestió, i si
necessita qualsevol ajuda dons ens oferim per coordinar-ho també.

2.7/ Respecte a l’organització de la Fira, tenint en compte que en cas de realitzar-se
segurament el format de la Fira haurà de ser més reduït que en anys anteriors, fem una
proposta, que és que l’Ajuntament aprofiti aquesta ocasió per organitzar més xerrades i actes
de caire professional o tècnic, sobretot dedicat al sector de la pagesia, de la mateixa manera
que l’any passat es va fer una jornada a nivell agroalimentari, creiem que val la pena incidir en
la part més tècnica i professional enguany.

2.8/ I després algunes qüestions que ens ha fet arribar la ciutadania. En relació a la plaça de l’
Església, demanem a l’Ajuntament que s’instal·lin novament les pilones de la Plaça de l’
Església per posar els llums, es col·loquin elements de protecció al terra per evitar el
trencament de les rajoles, siguin plaques de ferro, d’alumini, el que sigui, però som conscients
de que sempre que s’instal·la aquest tipus de material, després les rajoles de la plaça es
malmeten.

I després en relació a les queixes a l’ABS Riudoms, hem vist el comunicat aquesta tarda abans
del ple, de la pròpia directora del CAP, hi estem d’acord i entenem que els professionals van
desbordats, el que si que demanem a l’ajuntament és que si es detecten aquest tipus de
queixes, doncs que es treballi conjuntament amb l’ABS Riudoms per poder fer alguna
campanya comunicativa o explicativa perquè la gent entengui els motius pels quals les queixes
poden ser raonades o no. Entenem que l’ajuntament ha de fer aquest vincle i que per tant ha d’
evitar que les queixes arribin ja a nivell de xarxes socials i de coses que a vegades potser la
gent no acaba de comprendre.

2.9/ I finalment, l’últim punt, en relació a una moció que vam aprovar sobre l’arxiu històric
municipal l’any 2019. Aquesta moció fixava un termini màxim de 9 mesos per iniciar els treballs,
que eren una guia de tot el material que hi ha a l’arxiu, i els diferents acords que es recollien a
la moció. Entenem que durant el 2020 dons va ser complicat iniciar tota aquesta feina, però bé,
volem demanar en quin estat es troba aquesta qüestió i si aviat en tindrem notícies. I ja està,
gràcies».
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El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al grup municipal d’ERC-AM.

 
3/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM:

3.1/ La Sra. Teresa Basora, intervé i manifesta el següent: «Si, ara volem parlar de la situació
de la plaça de l’Església i de la plaça Petita de Riudoms. En les darreres eleccions municipals
tan Esquerra com Junts i la CUP portàvem al nostre programa electoral la voluntat de reformar
aquest espai emblemàtic del nostre poble. El govern municipal també ho porta en el seu
programa de mandat. En concret diu, remodelarem la plaça de l’Església respectant la seva
història i a partir d’un procés participatiu amb el veïns i comerciants. Ara que som a mig mandat
i quan encara no tenim cap notícia de com s’avançarà en aquest àmbit per part del govern
volem fer les següents preguntes:
- Amb quin calendari treballa el govern municipal per posar en marxa la reforma de la plaça de l’
Església?
- Quins passos es faran en aquest mandat? Veurem el procés participatiu en aquest mandat?
- Ja estan treballant alguna proposta urbanística i arquitectònica de reforma?».

3.2/ El Sr. Ricard Gili, intervé i manifesta el següent: «Bé, mentre no es fa efectiva la reforma a
la plaça de l’Església, que és evident que trigarem uns anys a veure, no podem deixar la plaça
degradant-se, per això reclamem al govern que tingui especial cura en aquest espai de
Riudoms, i que faci totes les actuacions necessàries pel seu bon manteniment. Aquesta
mateixa setmana hem vist una reparació de diverses rajoles de la plaça Petita, després de la
caiguda d’una persona, per tant, en aquest sentit ho aplaudim, i més enllà d’aquesta petició
genèrica i d’aquesta actuació d’aquesta setmana tenim alguns precs concrets:

- Assegurar que les diverses rampes d’accés als porxos tinguin una protecció adient per tal que
els cotxes no hi aparquin al davant, algunes d’aquestes proteccions en forma de pilona hi van
ser, però han desaparegut.
- També assegurar que hi ha una barana o agafador en un bon estat per facilitar el bon ús d’
aquestes rampes, cosa que ara no succeeix en totes les rampes, si en algunes però no en
totes.
- Instal·lar una senyal de cediu el pas i també un mirall de trànsit quan s’entra a la plaça Petita,
venint del carrer Gaudí, aquests elements hi havien sigut però han acabat desapareixent.
- Instal·lar també els senyals de circulació que siguin necessaris per deixar clar quins són els
sentits de trànsit al voltant de totes dues places, per exemple, quan s’accedeix a la plaça Petita
venint del carrer de Sant Isidre, no queda clar quin és el sentit de circulació que cal seguir, i
això pot generar alguns dubtes, i en el pitjor dels casos algunes situacions de perill.
- I finalment també valorar de pintar un pas de vianants a les escales que van de la plaça Petita
als porxos, són les úniques escales de totes dues places, tan de l’Església com de la Petita,
que no tenen un pas de vianants. Totes aquestes mesures, es clar, aplicant-les mantenint el
sentit històric, arquitectònic i la millor de les imatges possibles de tot aquest espai.

I per cert, ja que parlem de la plaça de l’Església, de la plaça Petita, i per tant del nucli antic,
recordo que al mandat passat el grup d’Esquerra va presentar al·legacions al Pla de
dinamització del nucli antic, més de dos anys després, malgrat haver-ho reclamat un grapat de
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vegades, el govern no les ha portat al Ple, em puc atrevir a dir que s’ha negat a portar-les al
Ple, i en aquest sentit no les ha respost, per tant, bé, no insistiré a que les portin al Ple, però si
que en vull deixar constància de que, dos anys després, no s’han portat al Ple. Gràcies».

3.3/ La Sra. Carme Cros, intervé i manifesta el següent: «Bé, per acabar volem fer tres apunts
sobre temes de mobilitat.

El primer fa referència a la zona on conflueix la Plaça del Portal, l'avinguda Montbrió i
l'avinguda Francesc Macià. Creiem que caldria millorar la senyalització de trànsit i també els
miralls de trànsit.

El segon es refereix a la zona on toquen els carrers Sant Vicenç i Sant Julià, i on hi ha cotxes
que, sovint, van a molta velocitat. Caldria treballar algun tipus de sistema per corregir aquesta
situació.

I el tercer fa referència a l'aparcament de vehicles que hi ha a l'inici del camí del Coll d'en Boch.
Al ple del mes de març vam remarcar que l'accés a aquest aparcament està molt deteriorat, i
que això genera perills, i vam demanar que s'hi actuï amb certa urgència. L'Alcalde va
comentar que era un aparcament privat i que, per tant, no s'hi podia actuar. Sent això cert,
volem fer notar que la zona per on accedeixen els vehicles té una mena de vorera que està en
molt mal estat, entenem que aquesta vorera, l'Ajuntament si que la podria millorar. Gràcies, fins
aquí la nostra intervenció».
 
El Sr. Alcalde agraeix les intervencions dels regidors d’ERC-AM.

Una vegada finalitzades les intervencions dels grups municipals, el Sr. Alcalde manifesta el
següent: «Pel que fa a les preguntes del PSC anem a contestar aquelles que tinguem alguna
informació. El tema dels contenidors si que correspon una mica al programa de la Bona Brossa,
no és que sigui una acció en concret del programa de la Bona Brossa, però si que són uns
contenidors que amb Secomsa n'hem parlat moltíssimes vegades, per veure quina acció es
podia fer, i segurament la millor de les accions serà el dia que hi instal·lem càmeres, que en
això ja hi estem treballant, però mentrestant també volíem fer una espècie de prova pilot de fer
el canvi d'ubicació d'aquests contenidors per tal de veure si així milloràvem totes aquelles
deixalles, moltes vegades voluminosos, que es dipositaven als laterals dels contenidors, i que,
per tant, respon fer aquesta prova conjunta amb Secomsa, que al final són els que s’ho troben
quan hi van, per tal de veure quin resultat té.

En tot cas tindrem en compte els precs formulats per tots els grups municipals, pel que fa a la
CUP, les preguntes, com que demanen informació molt detallada, en farem resposta en el
pròxim ple.

Pel que fa al tema de la plaça de l'Església, hi ha hagut diferents preguntes. La plaça de
l'Església formarà part del pla de participació ciutadana que anava en el pressupost d'aquest
any 2021, i que haurà de ser l'inici de l’ordenació urbanística del nostre municipi, i com no
podria ser d'altra manera, la plaça de l'Església en serà l'element principal de debat públic, on
tots els veïns i veïnes hi podran participar.
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Pel que fa a l'Escola de Lleure, sí que es farà Escola de Lleure, i en els pròxims dies
s'informarà a la població. Ja s'ha coordinat amb serveis socials la voluntat d'oferir places
becades per infants de famílies vulnerables.

El tema de la piscina, tal i com es vam comprometre amb la redacció del pressupost, tira
endavant, quan arribi el seu moment d'executar-ho ja farem una consulta de quin va ser el
funcionament de l'any passat per tal d'aplicar un funcionament quasi bé igual que en aquell
moment, simplement tenint en compte que serà l'administració, i no un grup polític, el que faci
aquesta aportació econòmica.
 
I bé, en tot cas la resta de preguntes seran contestades en la pròxima sessió plenària, i anem
ara a donar resposta als precs i preguntes formulats en el ple ordinari del dia 18 de març de
2021».

 
4/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT en l’anterior
sessió plenària del dia 18 de març de 2021:

4.1/ El Sr. Alcalde manifesta: «Iniciarem pels precs i les preguntes formulades pel grup
municipal de la CUP. Feia preguntes en referència a un Decret, el 35/2021 sobre el preu que es
paga del lloguer d'un immoble que té l'Ajuntament en lloguer, aquí al municipi de Riudoms».
 
El Sr. Jordi Domingo respon el següent: «Aquesta pregunta ja va ser resposta per l'Alcalde al
Ple passat, però vull afegir una resposta que mancava, que el preu del lloguer no ha variat des
de la seva contractació, i és de 600 euros al mes. El major import que figurava en aquest decret
és degut a que l'ajuntament també es fa càrrec de les quotes trimestrals de la comunitat, que
es paga el primer mes del trimestre».

4.2/ Respecte al decret 51/2021 i 62/2021, que és la declaració del resum anual dels volums
autoritzats per part de l'Ajuntament de Riudoms, pel que fa a la temàtica de l'aigua, en l'import
del cànon per usos industrials, ens demanaven un aclariment de conceptes i si s’estan utilitzant
o s'han utilitzat recursos hídrics provinents del pantà de Riudecanyes, i si és així parcialment o
totalment per tal d'abastir a tercers amb usos industrials de l'aigua.

El Sr. Josep M. Bages respon el següent: «Bé, el volum en alta és el volum de l'aigua en
metres cúbics que l'Ajuntament compra o capta pel medi per tal de ser tractada com a tal. El
volum en baixa és el volum d'aigua potable en metres cúbics que l'Ajuntament destina a
subministrar a tercers. El coeficient C1 té un valor de 020 i és un coeficient que afecta al tipus
de gravamen en general dels usos industrials, concretament els usos de l'aigua destinada a
l'abastament a tercers, i s'aplica als metres cúbics utilitzats, i no entregats a tercers. El
coeficient C2 té un valor de 007 i és un coeficient que afecta al tipus de gravamen en general
dels usos industrials, concretament els usos de l'aigua destinada a l'abastament a tercers, i
s'aplica als volums entregats, captats directament pel medi (pous i mines), o d'una
infraestructura de l’ACA, o d'una corporació del dret públic adscrita a l'administració hidràulica.

L'Ajuntament de Riudoms renúncia des de fa uns cinc anys aproximadament a un 60 per cent
dels drets d'aigua del pantà, part que cedeix a la comunitat de regants per mantenir la viabilitat
econòmica d'aquesta comunitat. L'Ajuntament segueix pagant aquests drets, cedits per evitar
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així que pugi el preu de l'aigua per part dels pagesos. Pel que fa als usos de l'aigua consumida
a Riudoms provinents del pantà Riudecanyes, cal tenir en compte que el volum de l'aigua
destinada al consum de boca és superior al volum d'aigua rebuda pel pantà Riudecanyes».

4.3/ Preguntes ara sobre el decret 109/2021, es preguntava perquè no s'ha donat resposta a la
petició d'informació formulada per la CUP via instància sobre una còpia de les memòries d’
avaluació del Pla de joventut dels exercicis 2018, 2019 i 2020. També es constatava en aquest
punt les preguntes relatives a respostes pendents de instàncies de la CUP sobre el PAES, i en
relació a l'ús i la reutilització de l'aigua per part de l'Ajuntament de Riudoms, i també en relació
amb l’Agència Catalana de l'Aigua i amb la comunitat de regants del pantà de Riudecanyes.

El Sr. Jordi Domingo respon el següent: «Les instàncies esmentades, després d’haver-ne fet
una comprovació amb secretaria, efectivament estan pendents de ser contestades, i amb
l'arribada de la nova secretària s’estan revisant aquest llistat d'instàncies, i s’aniran responent
en les properes setmanes».
 

4.4/ El Sr. Josep M. Bages, regidor de Serveis Públics, respon a les preguntes formulades en
relació amb els usos dels recursos hídrics per part de l'Ajuntament de Riudoms.
 
- S'ha realitzat o està previst realitzar algun tipus d'estudi o actuació en relació a l'aprofitament
de les aigües reutilitzables a la depuradora?.
 
«Si, estem amb converses amb l'ACA».
 
- L'Ajuntament de Riudoms ha realitzat algun tipus d'estudi per cercar fonts alternatives i deixar
de fer ús de l'aigua de la comunitat de regants del pantà de Riudecanyes?
 
«Aquest debat s'ha de tractar a la taula del Ciurana-Riudecanyes, on l'Ajuntament de Riudoms
hi forma part. És per això que els hi hem traslladat l'interès en que es reprengui».
 
- L'Ajuntament de Riudoms té previst ampliar el ramal de connexió del Consorci d’Aigües de
Tarragona per tal que no s'utilitzi l'aigua provinent de la comunitat de regants de Riudecanyes,
en cas afirmatiu, en quin estat es troba aquest estudi?
 
«A hores d'ara no està previst. Aquest tema és molt més complex que ampliar un ramal».

5/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM en l’anterior sessió
plenària del dia 18 de març de 2021:

5.1/ Preguntes sobre els terminis de pagament. L'Ajuntament de Riudoms encara té pagaments
pendents a petits i mitjans negocis del municipi, de l'any 2018, preguntaven: A què es deu?
Segurament, si hi ha diversos motius, ens els poden explicar?.
 
El Sr. ]Jordi Domingo respon el següent: «Si, quan es va fer la pregunta en el Ple anterior sobre
el retard en el pagament dels proveïdors i la devolució de fiances, en aquell moment ja s'estava
al dia en el pagament, tan de factures de proveïdors, com de devolució de fiances, fet que es
pot constatar amb l'evolució del pla mig de pagament que acabem de presentar avui, la qual
cosa ens permet constatar que les actuacions que em preguntaven i que s'han dut a terme per
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agilitzar els pagaments han estat eficaces. En quant a la menció d'una factura del 2018
pendent de pagament, no és cert, era del Nadal del 2018 que corresponia als reis del 2019, i
per tant la data era ja del 2019. No es va pagar llavors perquè tenia pendents deutes amb
l'Ajuntament i havia acceptat la seva compensació. Pel que fa a la factura del 2019, és cert que
estava pendent de liquidar parcialment, ja que el proveïdor també tenia deutes pendents de
liquidar en executiva, i amb l'Ajuntament, i per tant, per llei, quan l'administració pública ha de
fer un pagament, però té un deute pendent de liquidar, no el pot fer. Per últim, els hi demanaria
que quan algun proveïdor els hi faci arribar la seva queixa sobre temes administratius
relacionats amb l'Ajuntament, cal que indiquin al proveïdor que el millor que pot fer és dirigir-se
per escrit als serveis administratius del propi ajuntament per què se li pugui donar una resposta
formal i efectiva, ja que moltes vegades es dona el cas que hi ha causes atribuïdes al
proveïdor, i no sempre les explica. Gràcies».
 
 
6/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal de la CUP mitjançant una
instància:
 
6.1/ Preguntes en relació a la preparació i el repartiment del butlletí d'informació municipal, el
BIM, ens preguntaven diferents preguntes sobre la data d'enviament a impremta, la data de
repartiment de cada edició del BIM, observacions que hagin fet impedir aquest enviament o
repartiment de forma habitual, també ens preguntaven que aquesta informació del BIM es
donés en una relació de mesos.
 
El Sr. Alcalde respon dient: «A veure, amb la informació que engloba el BIM mensual, cada
mes es tanca amb l'últim dia del mes, i a partir d’aquí s'inicia el procés de publicació d'aquest
BIM, aproximadament en els deu dies següents al tancament de la informació del BIM l'últim
dia del mes, doncs se n'editen els continguts que li falten, i es fa una posterior revisió. Després,
durant els cinc dies següents aproximadament és quan el BIM està a impremta i ens arriba a
l'Ajuntament de Riudoms, i també aproximadament en els 5 dies següents a la seva arribada a
l'Ajuntament de Riudoms doncs es fa el repartiment per part de Correus, que és l'empresa
adjudicatària del BIM. En aquests, aproximadament, 20 dies laborals, un cop ha finalitzat el
mes en qüestió del BIM, acaben comportant que el BIM es reparteixi a finals del mes següent
aproximadament. És un patró que es repeteix de la mateixa manera cada mes, i per tant la
concreció de les dates no aporta més informació que aquesta, perquè dia amunt dia avall,
estan dins aquests vint dies, i el BIM en principi només s'ha hagut d'interrompre, la redacció i el
repartiment del BIM, per les eleccions, malgrat que eren les últimes eleccions, els primers dies
de repartiment el BIM ja estava a correus, ja s'estava enviant».
 
6.2/ Després hi havia preguntes sobre el menjador escolar. Les preguntes preguntaven sobre
l'Ajuntament, si s'ha fet algun tipus de formació, ja sigui de caire intern o a través d'alguna
associació o empresa externa als treballadors i treballadores del servei de menjador, en cas
afirmatiu, quin tipus de formació s'ha realitzat entre l'any 2015 i l'any 2021.

La Sra. Judit Albesa respon dient: «Bé, durant aquest període els cursos realitzats per tota la
plantilla del personal de menjador són els següents: un curs de manipulació d'aliments; un curs
sobre parada cardíaca, de respiració cardiopulmonar; un altre de LGTBI, com afrontar la
discriminació per sexe; uns altres sobre l'ús de llenguatge sexista; i l'últim sobre educació
emocional en el menjador escolar, sobretot fent reforç en la resolució de conflictes. A més a
més de tots els esmentats, la coordinadora del menjador també ha cursat els cursos impartits
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretària

Alexandra Rodríguez Jiménez

per l'Agència de Salut Pública; la 4a jornada formativa ImmunitasVera sobre l'al·lèrgia dels
aliments; la sessió d'alimentació saludable en l'etapa escolar; i la introducció de petits canvis
per menjar millor, llegums i verdures. També una formació sobre protecció de dades i sobre
primers auxilis a nivell bàsic i primers auxilis nivell avançat».

El Sr. Alcalde finalitza la sessió dient: «I no havent-hi més preguntes a contestar ni més punts
en l'ordre del dia d'aquesta sessió plenària, donaríem per finalitzada aquesta sessió, i ho farem
de la mateixa manera que la començàvem, que és agraint la presència de tots els regidors i
regidores d'aquest plenari i saludant-vos. Gràcies per tot i ens veiem a la pròxima».

 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’alça la sessió a l’hora i el lloc indicats al
començament, de la qual s’estén aquesta acta, que signa l’alcalde, amb mi, la secretària, que
certifico.
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